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Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – Nova božično-
-novoletna osvetlitev in 
okrasitev pod imenom 
Sončno kolo bo zasijala na 
Mestnem, Cankarjevem in 
Spodnjem trgu, v prihodnje 
pa se bo v koncentričnih 
krogih širila po vsem mestu, 
sporočajo z Občine Škofja 
Loka. 
Avtorici nove praznične 
okrasitve sta arhitektka Špe-
la Nardoni Kovač in obliko-
valka Barbara Nardoni, ki o 
avtorski zasnovi praznične 
okrasitve in osvetlitve pravi-
ta: "Novo leto predstavlja čas 
obračuna s preteklostjo in 
pogled naprej. Zasnova 
letoš nje novoletne osvetlitve 
temelji prav na tem izhodi-
šču, na nadgradnji starega 
in zgodovinskega v novo. 
Novoletno okrasitev razu-
meva kot voščilo prebival-
cem in obiskovalcem mesta. 
Voščila so izpisana v pisavi, 
ki sva jo izpeljali iz začetkov 
Škofje Loke, iz darilne listi-
ne Freisinškim škofom leta 
973, in na neki način simbo-
lizira bogastvo in intelektu-
alno moč srednjeveškega 
mesta. Izbrana so iz kole-
dniških pesmi in nadome-
ščajo nekdaj tradicionalne 
obhode po hišah. Prav tako 
je stara karolinška diplomat-
ska pisava izhodišče za sim-
bol okrasitve. S krožnim ni-

zanjem izstopajoče črke S 
sva oblikovali simbol, ki 
predstavlja kolo in sonce 
hkrati. Tako imenovano 
sončno kolo je tudi časovno 
kolo, ki presega preteklost 
in sega v prihodnost s svežo 
energijo, močjo, jasnostjo in 
zavedanjem. Sončno kolo je 
nedvoumno voščilo napred-
ka. Simbol, posebej obliko-
van za naše mesto, je obe-
nem tudi simbol ponovnega 
rojstva sonca in svetlobe, kar 
sovpada s praznovanjem 
prehoda leta tako v krščan-

ski kot v staroverski tradiciji 
pa tudi v drugih kulturah. 
Simbolni elementi so pove-
zava s človekovo duhovno 
komponento in zato seveda 
neizogibni sestavni del no-
voletnega obdobja. Praznič-
na okrasitev pa predstavlja 
obenem tudi priložnost za 
nadgradnjo kakovostnih 
ambinentov pa tudi za izpo-
stavitev manj opaznih in 
skritih kotičkov mesta. Po-
leg okrasitve osrednjih pro-
storov druženja – Mestnega, 
Spodnjega in Cankarjevega 

trga – sva skušali mestu pri-
bližati tudi prostor reke, ki 
je pomemben soustvarjalec 
mestnega ambienta. Priso-
tnost reke bo z elementom 
prodnika poudarjena tudi 
znotraj mesta. Svetlobne 
krogle, ki simbolno spomi-
njajo na kamne, je voda le-
tos naplavila le na Cankarjev 
trg, v prihodnjih letih pa na 
podoben način načrtujemo 
označitev še drugih ključnih 
ambientov."

Zasijalo bo Sončno kolo
Škofja Loka bo v praznični december vstopila z novo božično-novoletno okrasitvijo in osvetlitvijo. 
Dogajanja ob Belem decembru.

Tako bo na Cankarjevem trgu zasijala nova okrasitev.

Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – Letošnji Teden 
ruskega filma v Škofji Loki 
je ves v znamenju petic. Pet 
let deluje Ruski center zna-
nosti in kulture v Ljubljani, 
ki je ob Gimnaziji Škofja 
Loka in Občini Škofja Loka 
organizator vsakoletnega 
filmskega dogodka. Petin-
petdeset let pa je minilo od 
prvega poleta človeka v veso-
lje – in ravno film o Juriju 
Gagarinu so kot prvega pri-
kazali na večer odprtja. 
Filmski teden so pospremili 
s prireditvijo, na kateri so 
zapeli mezzosopranistka Sa-
ška Kolarič ob spremljavi 
pianistke Jasne Jan Sešek 
ter Ana Mogutina in Andrej 
Galicki iz Agencije talentov 
Rulada, o ruskem filmu pa 
je spregovorilo več govorni-
kov. Ravnatelj Gimnazije 
Škofja Loka Jože Bogataj je 
povedal, da v pripravi na ta 
dogodek sodelujejo dijaki gi-
mnazije pod mentorskim 
vodstvom profesorice ruske-
ga jezika Marjete Petek Aha-
čič, ki se učijo ruskega jezi-
ka in so iz ruščine tudi pre-
vedli in priredili kratke vse-
bine letošnjih filmov. Izbor 

filmov je pripravila Valerija 
Kilpjakova iz Ruskega cen-
tra, ki je prav tako nagovori-
la zbrane na prireditvi. Po-
zdravil jih je tudi župan 
Miha Ješe, ki je dejal, da je 
Škofja Loka odprto mesto, 
na področju mednarodnega 
sodelovanja pa še posebno 
izstopa sodelovanje z ruski-
mi prijatelji. Pozdrav je po-
novil tudi v ruskem jeziku. 
V zgledni slovenščini pa je 
spregovoril direktor Ruske-
ga centra Jurij Meteljov in 
prav tako poudaril srečeva-
nje ob filmih kot že tradicio-
nalni primer dobrega sode-
lovanja dveh narodov. Fil-
me, ki jih prikazujejo v Ško-
fji Loki, je ruska publika že 
sprejela za svoje: pričakuje, 
da jih bo tudi slovensko ob-
činstvo, kar bo prispevalo k 
razvijanju dialoga in nadalj-
nji krepitvi prijateljstva med 
Rusi in Slovenci.
Pred premiero filma Gaga-
rin, prvi v vesolju pa je pote-
kal pogovor z Olegom Ka-
pancem, producentom tega 
filma, ki deluje v Rusiji in 
pri več projektih tudi v Ho-
llywoodu.
 

Radi imajo  
ruski film
V Škofji Loki že petič po vrsti gostuje ruski film. 
Pet je tudi filmov, ki jih prikazujejo v okviru 
Tedna ruskega filma. 

Ob odprtju Tedna ruskega filma (od leve): Jože Bogataj, 
Jurij Meteljov, Oleg Kapanec in Miha Ješe /Foto: Tina Dokl
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Pet minut 
za portret
V okviru petega 
Slovenskega festivala 
karikatur so se oktobra 
v dvorani Kulturnega 
doma Poljane znova 
zbrali najboljši 
slovenski karikaturisti.
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Srečno in 
varno brez 
alkohola
Na martinovo so se otroci 
pridružili policistom, ki so 
na cesti ustavljali voznike 
in jih preizkušali z 
alkotestom.
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ŠKOFJA LOKA

Brigadirji so gradili 
boljši svet
Klub brigadirjev Škofja Loka 
je ob dvajsetletnici svojega 
delovanja in ob sedemdese-
tletnici mladinskih delovnih 
brigad pripravil razstavo in 
slovesnost v Sokolskem 
domu.
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GORENJA VAS - POLJANE

Med najboljšimi  
na svetu
Za letošnje podprvake z naj-
težjega gasilskega tekmova-
nja na svetu Firefighter 
Combat Challenge so v Go-
renji vasi pripravili veličasten 
sprejem.
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ŽELEZNIKI

Vstopili v Krekovo leto
Kulturno društvo dr. Janez 
Evangelist Krek iz Selc pri-
pravlja v počastitev stoletni-
ce Krekove smrti sklop celo-
letnih prireditev. V Selcih bo 
10. decembra prvi Krekov 
večer.
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ŽIRI

S trgom do identitete
Svetniki so na zadnji seji 
podprli idejno zasnovo ure-
ditve žirovskega središča, 
kjer bodo po novem dobili 
tudi trg in deloma pokrito tr-
žnico.

stran 10



2

Občina Škofja Loka

Loški glas, torek, 29. novembra 2016

IZ DA JA TELJ
Go renj ski glas, d. o. o., Kranj, 
Bleiweisova cesta 4, 4000 Kranj

OD GO VOR NA URED NI CA
Ma ri ja Volč jak

UREDNICA
Danica Zavrl Žlebir

NO VI NAR JI
Maja Bertoncelj, Igor Kavčič, Mateja Rant,  
Vilma Stanovnik, Ana Šubic, Danica Zavrl Žlebir

TEH NIČ NI URED NIK
Gre ga Flaj nik

FO TO GRA FI JA
Denis Bozovičar, Tina Dokl, Go razd Kav čič,  
Primož Pičulin, Matej Rant, Andrej Tarfila,  
Matic Zorman

VOD JA OGLAS NE GA TR ŽE NJA
Ma te ja Žvi žaj 

Lo ški glas, št. 11/let nik V, je pri lo ga ča so pi sa Go renj ski glas, št. 95, ki je iz šel 29. novembra 2016.
Lo ški glas je brez plač no po slan v vsa go spo dinj stva v ob či nah Škof ja Loka, Go re nja vas - Polja ne, Že lez ni ki, Žiri in je  
priložen Gorenjskemu glasu, iz šel je v na kla di 30.000 iz vo dov. Tisk: Delo, d. d., Ti skar sko sre diš če. Di stri bu ci ja: Poš ta  
Slo ve ni je, d. o. o., Ma ri bor.

GORENJSKI GLAS (ISSN 0352-6666) je registrirana blagovna in storitvena znamka pod št. 9771961 pri Uradu RS za 
intelektualno lastnino. Ustanovitelj in izdajatelj: Gorenjski glas, d. o. o., Kranj / Direktorica: Marija Volčjak / Naslov: 
Bleiweisova cesta 4, 4000 Kranj / Tel.: 04/201 42 00, faks: 04/201 42 13, e-pošta: info@g-glas.si; mali oglasi in osmrtnice: 
tel.: 04/201 42 47 / Delovni čas: ponedeljek, torek, četrtek in petek od 7. do 15. ure, sreda od 7. do 16. ure, sobote, nedelje in 
prazniki zaprto. / Gorenjski glas je poltednik, izhaja ob torkih in petkih, v nakladi 19.000 izvodov / Redne priloge: TV okno, 
Letopis, Slovenske počitnice in dvajset lokalnih prilog/ Tisk: Delo, d. d., Tiskarsko središče / Naročnina: tel.: 04/201 42 41 / 
Cena izvoda: 1,85 EUR, redni plačniki (fizične osebe) imajo 10 % popusta, polletni 20 % popusta, letni 25 % popusta; v cene 
je vračunan DDV po stopnji 9,5 %; naročnina se upošteva od tekoče številke časopisa do pisnega preklica, ki velja od začetka 
naslednjega obračunskega obdobja / Oglasne storitve: po ceniku; oglasno trženje: tel.: 04/201 42 48.O
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Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – Štirje poletni 
meseci so po turističnem 
obisku celotnega škofjelo-
škega območja najmočnejši, 
turistični ponudniki imajo 
svoje zmogljivosti zasedene 
od maja do oktobra, tako da 
poleti skorajda ni mogoče 
dobiti proste sobe, opažata 
Andreja Križnar, vodja Tu-
rizma Škofja Loka pri Ra-
zvojni agenciji Sora, in nje-
na sodelavka Jana Kuhar, 
svetovalka za promocijo in 
informiranje. 
"Od tujih gostov prevladuje-
jo Francozi, Španci, Italija-
ni, Nemci, Izraelci, letos 
opažamo precejšen porast 
turistov iz vzhodne Evrope, 
zlasti Poljske, Madžarske, 
Češke in Slovaške. Leta 
2014 je bila povprečna doba 
bivanja na našem območju 
2,7 dneva, lani 2,8 dneva. 
Naši nastanitveniki vedo po-
vedati, da gostje ostanejo 
pretežno dva do tri dni. Ško-
fja Loka z okolico in obema 
dolinama jim je pogosto 
tudi postojanka na poti na 
Hrvaško ali domov, nekate-
re družine pa ostanejo po 
teden dni in so jim naši kra-
ji baza za raziskovanje dru-
gih delov Slovenije," pravi 
Andreja Križnar. Škofjelo-
ško območje ima več dru-
žinskih penzionov, manjših 
hotelov, apartmajskih kom-
pleksov in turističnih kme-
tij, še vedno pa Škofji Loki 
manjka večji hotel, ki bi lah-
ko sprejel za poln avtobus 
gostov ter omogočal razvoj 

kongresnega turizma. To je 
že stara ugotovitev, ki bre-
meni Škofjo Loko, odkar so 
pred mnogimi leti zaprli ho-
tel Transturist. 
Turistični ponudniki na 
Škofjeloškem svoje storitve 
ponujajo na rezervacijskih 
sistemih in se sami tržijo, 
Turizem Škofja Loka pa ima 
vse registrirane in jih prav 
tako ponudi gostom, če se 
ustavijo v njihovi poslovalni-
ci in povprašujejo po nasta-
nitvi, povesta sogovornici. 
Dodajata, de je prisotnost na 
rezervacijskih sistemih da-
nes skorajda nujna, saj so-
dobni turisti večinoma re-
zervirajo svoje nočitve vna-
prej preko spleta. Na več 
točkah pa tudi beležijo števi-
lo dnevnih obiskovalcev 
(TIC-i na območju, muzeji, 
Rokodelski center Duo Ško-

fja Loka, Groharjeva in Šu-
bičeva hiša, planinske koče, 
smučišča, prireditve ...). 
Tako so leta 2014 zaznali 
287.227 dnevnih obiskoval-
cev, lani pa 292.437. Lanska 
uprizoritev Škofjeloškega 
pasijona je privabila 23.082 
obiskovalcev, kar je vplivalo 
na dnevni obisk, ne pa tudi 
na število nočitev. Število 
nočitev je bilo sicer v letu 
2015 skoraj za četrtino višje 
kot v letu 2014. V letu 2016 
je škofjeloško območje do 
vključno meseca oktobra 
obiskalo okoli 265.000 obi-
skovalcev. 
Pri promociji turističnega 
območja se povezujejo z 
Regionalno destinacijsko 
organizacijo – RDO Go-
renjska (skupaj z njimi na-
stopajo na različnih sejmih, 
pripravljajo skupne promo-

cijske materiale, imajo sku-
pno spletno stran), STO, 
Letališčem Jožeta Pučnika 
in Avtobusno postajo Lju-
bljana, kjer so na voljo tudi 
promocijski materiali. No-
vost pri promociji je letos 
nova spletna stran (visitsko-
fjaloka.si) v slovenščini in 
angleščini, do konca leta bo 
objavljena še nemška verzi-
ja, v prihodnjem letu pa še 
italijanska in francoska raz-
ličica. Prek Združenja zgo-
dovinskih mest Slovenije 
predstavljajo svojo ponud-
bo na različnih dogodkih 
po Sloveniji in tujini. Priho-
dnje leto bodo ponudbo 
škofjeloškega območja 
predstavili na dveh sejmih v 
tujini, in sicer v sodelova-
nju z STO-jem v Pragi ter v 
Bruslju, v sodelovanju z 
RDO-jem v zamejstvu ter v 
sodelovanju z Združenjem 
zgodovinskih mest na ve-
čjih dogodkih po Sloveniji 
(Praznik soli v Piranu, Slad-
ka Istra v Kopru …). V pri-
hodnjih letih želijo razvijati 
kulinariko, pripraviti Festi-
val okusov Škofjeloškega, 
razvijati projekte na podlagi 
Zgodb Škofjeloškega ter se 
vpisati med Zelene destina-
cije Slovenije, med načrti 
navajata sogovornici.

Vse več turistov iz 
vzhodne Evrope
Junija, julija, avgusta in tudi še septembra Škofjo Loko obišče največ 
turistov, povečuje se turistični obisk iz vzhodnoevropskih držav.

Jana Kuhar (levo) in Andreja Križnar / Foto: Tina Dokl

Škofja Loka – Mestna linija v Škofji Loki je dobila še drugi av-
tobus, skladen z načeli tamkajšnjega gibanja Loško je ekolo-
ško. To je nizkopodni avtobus s 26 sedeži in 70 stojišči, z 
motorjem, ki manj onesnažuje okolje, in s ploščadjo pri sre-
dnjih vratih, da se z njim lahko vozijo tudi invalidi, nam o 
njegovih značilnostih pove Miloš Bajt z občinskega oddelka 
za prometno infrastrukturo. Na mestni liniji tako sedaj vozita 
dva ekološko primerna avtobusa, prvi od leta 2014. Število 
potnikov na mestni liniji se je ustalilo. V letošnjih desetih 
mesecih se je tako prepeljalo blizu 231 tisoč potnikov, do 
konca leta pričakujejo, da jih bo blizu 290 tisoč. "Želimo si v 
povprečju tisoč potnikov na dan. To število je med letom na 
delovne dni s 1221 potniki preseženo, manj pa jih je ob sobo-
tah, upad se pozna tudi v dveh poletnih mesecih," pravi Bajt.

Vozi že drugi ekološki avtobus

Na loški mestni liniji vozi že drugi ekološki avtobus. 

Škofja Loka – V Škofji Loki so v novembru gostili izjemen 
kulturni dogodek, ki so ga skupaj pripravili Veleposlaništvo 
Italije, Italijanski inštitut za kulturo v Sloveniji, Veleposlani-
štvo Ruske federacije v Sloveniji in Občina Škofja Loka. Av-
torica Marina Rossi je premierno predstavila knjigo z naslo-
vom Soldati dell’Armata Rossa al confine orientale 1941–
1945 (Vojaki Rdeče armade na vzhodni meji 1941–1945). 
Dogodka se je udeležil veleposlanik Italije Paolo Trichilo, 
predvajali pa so tudi dokumentarni film Ruski bataljon.

Knjiga o vojakih Rdeče armade

Doc. dr. Damijan Guštin z Inštituta za novejšo zgodovino, 
Marina Rossi in doc. dr. Gorazd Bajc s Filozofske fakultete 
Univerze v Mariboru ob predstavitvi knjige o vojakih Rdeče 
armade na vzhodni meji / Foto: Andrej Tarfila
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Praznično Sončno kolo bo 
mestno središče Škofje Loke 
razsvetlilo v ponedeljek, 5. 
decembra, ko na Mestni trg 
prihaja tudi sveti Miklavž s 
spremstvom. Kot sporočajo 
organizatorji, Prosvetno dru-
štvo Sotočje, bodo Miklavža 
na Mestnem trgu pričakali 
ob 17. uri. Po nagovoru otro-
kom in staršem se bodo sku-
paj napotili skozi Pekel v gle-
dališče Loški oder. Na tej poti 
se bodo prikazali tudi par-
keljni, a po zagotovilih orga-
nizatorjev niso preveč hudi, 
da bi se jih najmlajši otroci 
ne ustrašili. Na Loškem odru 
bodo otrokom uprizorili igro 
Prodajalec mahu, po njej pa 
bo obdaritev vseh otrok. 
Vstop je prost. Na Loškem 
odru, ki je vsako leto sponzor 
Miklavžu, saj mu brezplačno 

odstopi prostor, bosta dve 
predstavi, prva brez sprevoda 
ob 16. uri, namenjena je 
manjšim otrokom in verou-
karjem, druga pa ob 17.30.
Sicer pa se praznično doga-
janje začenja že več dni prej. 
V soboto, 3. decembra, bo 
Miklavžev LUFt na Cankar-
jevem trgu od 9. do 13. ure 
– potekala tržnica unikatnih 
izdelkov, kjer bo Miklavž 
lahko nakupil darila. Ob tem 
bo na Mestnem trgu poteka-
lo srečanje vinarjev z zabav-
nim in kulturnim progra-
mom. Vinarji, ki bodo v Loki 
že devetnajstič zapored, 
bodo za obiskovalce pripra-
vili tudi pokušino, predstavi-
tve in posebno praznično 
ponudbo. Predstavili se bodo 
briški, vipavski, belokranj-
ski, dolenjski in štajerski vi-
narji. Številni ponudniki 
bodo pripravili predstavitve 

in degustacije, dišalo pa bo 
tudi po kuhanem vinu. Na 
več kot 80 stojnicah bodo na 
voljo domači pridelki in iz-
delki, rokodelske mojstrovi-
ne, umetniški izdelki in šte-
vilna druga darila. 
Že danes, 29. novembra, pa 
vrata odpirajo Izložbe domi-
šljije, prodajna razstava 
umetnikov in rokodelcev v 
galeriji Ivana Groharja, trgo-
vini Rozamunda, ateljeju 
Amuse, Rokodelskem cen-
tru Duo, Sokolskem domu 
in Knjižnici Ivana Tavčarja. 
S prednovoletnim plesom v 
Sokolskem domu se 16. de-
cembra začenjajo tudi prire-
ditve Beli december. Te 
bodo vabile na koncerte, ki 
bodo na Mestnem in Can-
karjevem trgu, v Loškem 
pubu in Sokolskem domu, k 
video animacijam, ogledom 
slovenskih risank, filmu in 

gledališki predstavi. Pred bo-
žičem bo 24. decembra bo-
žična tržnica, dan poprej 
tudi drugi decembrski LUFt, 
ki ga bo obiskal Božiček, ta-
krat bodo tudi koncert v živo 
in ulične predstave. Od 23. 
do 31. decembra bodo člani 
društva Sotočje postavili ja-
slice ob Marijinem zname-
nju na Mestnem trgu, ki 
bodo dale poseben pečat pra-
zničnemu vzdušju na Me-
stnem trgu. V njih igra ves 
čas tudi božična glasba. Po-
spravijo jih na silvestrovo, 
preden se začne večerno ra-
janje. Otroke bo 29. decem-
bra na Mestnem trgu obiskal 
dedek Mraz, meščani pa 
bodo prisluhnili že tradicio-
nalnim otroškim voščilom. 
Tradicionalno pa je tudi sil-
vestrovanje na prostem, le-
tos bo potekalo ob glasbi 
skupine Hozentregarji. 

Zasijalo bo Sončno kolo
31. stran
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Najpomembnejši vidiki kva
litete življenja, ki ga promo
vira in izvaja Občina Škofja 
Loka, so urejeno zdravstvo, 
prometna varnost in čisto 
okolje. Če smo na slednjih 
dveh področjih v občini Ško
fja Loka visoko nad povpre
čjem v Sloveniji, pa nas izva
jalci zdravstvenega varstva 
predvsem s prostorskega vi
dika opozarjajo na vse bolj 
perečo problematiko. S tem 
področjem se je doslej obči
na ukvarjala, saj jo na vse
binskem področju pokriva 
Osnovno zdravstvo Gorenj
ske (OZG). Sedaj pa se 
bomo vanj zelo aktivno 
vključili, saj nas je poziv iz 
zdravstva opozoril na težave, 
povezane z veliko obreme
njenostjo zdravnikov, pro
storskimi in kadrovskimi 
problemi. 
V prihodnje se bomo naj
prej srečali z OZG in skupaj 
pretehtali, kaj je kratkoroč
no nujno treba urediti na 
teh področjih in koliko pro
storov nujno potrebuje zdra
vstveni dom (potrebne bi 
bile dve do štiri zdravniške 
ordinacije in tri do štiri refe
renčne ambulante, v katerih 
delajo medicinske sestre). 
Glede na dejstvo, da je Ško
fja Loka na številnih podro
čjih med vodilnimi v Slove
niji, pa naj gre za razvojno 
področje, gospodarstvo, pro
stovoljstvo, mladino, med
generacijsko sodelovanje ali 
prometno varnost, je nedo
pustno, da bi se na področju 
zdravstvenega varstva, ki je 
osnova kvalitete življenja, 
zadovoljili s podpovprečjem 
v državi. Prizadevati si mo
ramo po eni strani za to, da 
bomo imeli zasedenost 
zdravnikov skladno z nor

mativi, da bodo imeli naši 
zdravniki dobre pogoje za 
delo (osnovne so urejene 
prostorske razmere), z do
brimi pogoji pa bomo lahko 
dobili tudi najbolj kvalitetne 
zdravnike. Sedaj se dogaja, 
da so prostorsko utesnjeni, 
da družinski zdravniki in 
pediatri normative močno 
presegajo in ne morejo kva
litetno opravljati svojega 
dela. Posledično težko dobi
mo dober kader, saj ga od
vrača preobremenjeno oko
lje. Kratkoročno moramo 
zagotoviti prostore in kader 
za vzpostavitev normalnega 
stanja, kar se bomo potrudi
li urediti do sredine priho
dnjega leta. Na sedanji loka
ciji so možnosti za prostor
sko širjenje omejene, zato 
smo razmišljali tudi o dru
gih, ki bi zagotavljale dovolj 
prostora za dovolj zdravni
ških ekip, poskrbeti pa bo 
treba tudi za reševalno po
stajo, ki je prav tako preveč 
utesnjena. V srednjeročnem 
programu zdravstvenega 
varstva moramo najti še eno 
lokacijo, tako da bi zdra
vstveno varstvo v prihodnje 
izvajali na dveh, in sicer čim 
bližje mestnega središča, na 
ta način bo urejeno tudi par
kiranje.
Dolgoročno pa namerava
mo pripraviti strategijo 
zdravstvenega varstva v 
Škofji Loki in na Škofjelo
škem, saj zdravstveni dom 
v Škofji Loki pokriva celo
tno loško območje. Ostale 
župane sem že obvestil o 
aktivnem pristopu naše ob
čine in jih bom povabil tudi 
k strateškemu urejanju tega 
področja, seveda skupaj z 
OZG. Za začetek smo zdra
vstvu predlagali, da pripra
vijo pregled dejanskega sta
nja in kakšne so skladno z 
dolgoročno strategijo potre
be po družinskih, pediatrič
nih in specialističnih am
bulantah do leta 2025. Pri 
tem ne razlikujemo med 
zasebnim in javnim zdra
vstvom, ki ga v Škofji Loki 
obravnavamo kot celoto. S 
tem bomo dopolnili obsto
ječo razvojno strategijo ob
čine in zagotovili svojim 
občankam in občanom pri
merno zdravstveno oskrbo, 
ki je pogoj za povečanje ce
lostne kvalitete življenja.

Miha Ješe, župan

Županov kotiček

Zaslužimo si dobro 
zdravstvo 

Miha Ješe

Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – Na drugi javni 
razpravi so izdelovalci Celo
stne prometne strategije v 
občini Škofja Loka predsta
vili analizo trenutnega sta
nja prometa v občini in pre
dlog scenarija razvoja mo
bilnosti v občini, oblikova
nega na delavnici s projek
tnim svetom. V času od prve 
do druge javne razprave so 
ponudili v izpolnjevanje an
keto, na katero je odgovorilo 
238 anketirancev. Večina je 
prometne razmere v občini 
opisala kot sprejemljive, za
dovoljni so z javnim prome
tom in potekom mestne li

nije, pripombe pa imajo na 
usklajenost voznih redov z 
vlakom in prestopanjem. 
Manj zadovoljni so s kole
sarskimi in pešpotmi in 
vzdrževanjem cestne infra
strukture in tem vidikom bi 
v prihodnje morali dati 
prednost. Ugotovili so tudi, 
da sedanja razvojna strategi
ja občine že vsebuje načela 
trajnostne mobilnosti, ki je 
tudi cilj celostne prometne 
strategije.
V razpravi so občani na pri
pravljavce prometne strate
gije naslovili več vprašanj 
in predlogov. Med drugim 
jih zanima tudi, kako bodo 
ukrepali glede vpliva pro

meta na okolje. Opozorili 
so na velike hitrosti pred
vsem tam, kjer je cestna in
frastruktura dobro urejena, 
na potrebo po večjem nad
zoru policije in redarstva, 
na neurejenost cest zlasti 
na redkeje poseljenih ob
močjih občine, saj je v stra
tegiji treba upoštevati celo
tno občino, ne le mesta. V 
scenarijih prometnega ra
zvoja naj se upošteva tudi 
dejstvo, da je Škofja Loka 
zgodovinsko mesto, pouda
rek naj bo na urbanizmu in 
zeleni infrastrukturi, vklju
čuje naj tudi zdravje ljudi. 
V že izdelani razvojni stra
tegiji občine so že upošteva

ni ti vidiki, smo slišali v raz
pravi. Misliti je treba tudi 
na dejstvo, da se prebival
stvo stara, in temu prilago
diti prometne rešitve, ena
ko je treba upoštevati gibal
no ovirane. Precej pripomb 
je bilo tudi na nizko prome
tno kulturo.
Na tem srečanju so med ob
čani, ki so izpolnili anketo, 
izžrebali obljubljena darila. 
Glavno nagrado, mestno 
kolo Krpan, je prejel Jože 
Bernik st., skiroja sta šla v 
roke Vesni Božnar in Mari
janu Jemcu, tri pelerine pa 
Urši Koprivnikar, Matevžu 
Bogataju in Gregorju Ja
mniku. 

Občani so zahtevni sogovorniki
Že druga javna razprava o celostni prometni strategiji dokazuje, da so Škofjeločani zahtevni 
sogovorniki pri snovanju prometne prihodnosti.

Z njim se je pogovarjala 
Marjeta Petek Ahačič, koor
dinatorka projekta na gim
naziji, prevajala je Julija Me
sarič iz Ruskega centra. Za
čutil je, da imajo v Škofji 
Loki radi ruski film, zato se 
je tudi udeležil uvoda v film
ski teden, je povedal na za

četku, nato pa pojasnil, kako 
je nastal ta prvi celovečerni 
film o Gagarinu. Poleg fil
ma o Gagarinu so že prika
zali tudi film Legenda št. 17, 
danes ob 18. in 20. uri bosta 
v kinu Sora še filma Proda
jalec igrač in Draga Jelena 
Sergejevna, jutri ob 18. uri 
pa Vse je simpl. Vsi filmi so 
podnaslovljeni. 

Radi imajo ruski film
31. stran
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Škofja Loka – V četrtek, 1. 
decembra, se začenja pro
jekt celovite obnove trga 
pred Upravno enoto in iz
gradnja otroškega igrišča na 
območju starega mestnega 
jedra Škofje Loke. 
"Cilj investicije je celovita 
(urbanistična in funkcional
na) preureditev trga pred 
Upravno enoto z amfiteatral
no navezavo na grajski hrib, 
vključno z vgradnjo celotne 
javne infrastrukture (vodo
vod, fekalna in meteorna ka
nalizacija, javna razsvetljava, 
energetika in telekomunika

cije) in ureditvijo novega 
otroškega igrišča Zamorc," 
pravijo na Občini Škofja 
Loka in napovedujejo, da bo 
po obnovi trg dobil povsem 
nov urbani značaj, postal bo 
urejena vstopna točka v mes
tno jedro in na Loški grad, 
obenem bo služil kot avdito

rij za različne kulturne in 
športne prireditve, posebna 
atrakcija pa bo tudi novo 
otroško igrišče Zamorc, ki bo 
najmlajšim pričarala domiš
ljijske svetove škofjeloških 
zgodb in legend.  
V okviru projekta bodo ure
jene tudi navezave preureje

nega območja z drugimi jav
nimi površinami ter sosed
njimi objekti: proti Mestne
mu trgu in Pepetovemu 
klancu, na območje Uprav
ne enote, grajskega hriba, 
Miholove hiše … Obnova bo  
potekala skladno z leta 2013 
sprejetim javnim natečajem 
Ureditev odprtih javnih po
vršin starega mestnega je
dra Škofje Loke ter ureditev 
obrežja obeh Sor. "Projekt 
tako predstavlja nadaljeva
nje celovite obnove mestne
ga središča Škofje Loke, ki 
smo ga začeli z zelo uspe
šno prenovo Cankarjevega 
trga in Blaževe ulice leta 
2014," dodajajo na občini.
Zaradi prenove se bo na 
tem območju spremenil 
prometni režim. Kljub 
temu bo zagotovljen stalen 
dostop pešcem v staro mes
tno jedro, dostava pa bo po
tekala le v zanjo predvide
nem času. Pot na Loški 
grad bo v tem času mogoča 
le mimo Homana, po Klo
bovsovi ulici. Parkiranje pa 
bo prestavljeno deloma na 
Pepetov klanec in deloma 
na območje Kapucinskega 
predmestja. 
Dela na projektu bo izvajalo 
gradbeno podjetje Lesnina 
MG oprema, podjetje za in
ženiring iz Ljubljane s podi
zvajalci. Po pogodbi morajo 
biti končana do konca julija 
prihodnje leto. Vso doku
mentacijo o projektu ter 
sprotne informacije o orga
nizaciji gradbišča in cestnih 
zaporah si je mogoče ogle
dati na spletni strani Občine 
Škofja Loka, pravi Jernej 
Tavčar iz občinske uprave.    

Začenjajo z deli pred 
upravno enoto
Začenja se izvedba celovite obnove trga pred Upravno enoto in gradnja otroškega igrišča Zamorc.

Parkiranje se bo izpred upravne enote preselilo na Pepetov klanec in deloma na 
Kapucinsko predmestje /Foto: Tina Dokl

Trg pred upravno enoto bo po obnovi dobil 
povsem nov urbani značaj, postal bo urejena 
vstopna točka v mestno jedro in na Loški grad, 
obenem bo služil kot avditorij za različne 
kulturne in športne prireditve, posebna atrakcija 
pa bo tudi novo otroško igrišče Zamorc.
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OBČINA  ŠKOFJA  LOKA

JAVNI POZIV

o razgrnitvi podatkov za zazidana in nezazidana stavbna zem
ljišča za odmero nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča 
in poziv k priglasitvi sprememb podatkov v zvezi z odmero 
nadomestila na območju občine Škofja Loka za leto 2017.

Zavezanci za plačilo nadomestila za uporabo stavbnega 
zem ljišča lahko osebno pregledujejo podatke za lastne ne-
premičnine in na te podatke podajo pripombe od 12. 12. 
2016 do 21. 12. 2016 v prostorih Občine Škofja Loka, Mestni 
trg 15, Škofja Loka, v pisarni št. 15, II. nadstropje, v času 
uradnih ur. Pisne pripombe je mogoče poslati v času od 1. 
12. 2016 do 31. 12. 2016 s priporočeno pošiljko na naslov 
Občine Škofja Loka.

Zavezanci spremembe sporočajo Občini Škofja Loka s pisno in 
podpisano vlogo. Vlogi je treba priložiti dokazila. Vloga se lah
ko vloži na način:
  s priporočeno poštno pošiljko na naslov: Občina Škofja 

Loka, Mestni trg 15, 4220 Škofja Loka ali 
  osebno, z vložitvijo na vložišču Občine Škofja Loka na 

naslovu Mestni trg 15, v Škofji Loki.
Vloga je lahko prosto napisana, obrazec vloge pa je na voljo 
na vložišču Občine Škofja Loka, Mestni trg 15, Škofja Loka in 
na spletni strani občine na naslovu www.skofjaloka.si.

Datum: 15. 11. 2016 
 Župan
 Mag. Miha Ješe, lr.
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Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – Po drugi sve-
tovni vojni so v nekdanji 
skupni državi potekale mla-
dinske delovne akcije, v ka-
terih so brigadirji gradili 
porušeno domovino. Na 
zveznih, republiških in tudi 
lokalnih delovnih akcijah so 
sodelovali tudi škofjeloški 
brigadirji, njihova brigada 
Jožeta Gregorčiča je šla za-
dnjič na delovno akcijo leta 
1986.
Desetletje pozneje so na 
Škofjeloškem ustanovili klub 
brigadirjev, ki nima namena 
le nostalgično obujati spomi-
nov na mladost, zagnanost, 
delovni elan in tovarištvo iz 
tistih časov, pač pa nadaljuje 
tradicijo prostovoljstva. O 
vrednotah brigadirjev, ki so 

leta po osvoboditvi gradili 
porušeno domovino in s tem 
lepši svet (kot so poimenova-
li svoj jubilej in razstavi ob 
njem), so na srečanju spre-
govorili župan občine Škofja 
Loka Miha Ješe, slavnostni 
govornik Viktor Žakelj in 
nekdanji brigadir Franci 
Knapič. Župan je izrazil po-
nos in zadovoljstvo, da prav 
Škofja Loka gosti to lepo pri-
reditev in razstavo, saj je me-
sto prostovoljstva, slednje pa 
ima korenine tudi v prosto-
voljnem delu brigadirjev. 
Spomnil je tudi, da je bil ko-
mandant ene od mladinskih 
delovnih brigad, ki so gradile 
cesto bratstva in enotnosti, 
tudi nekdanji loški župan 
Zdravko Krvina. V svoji mla-
dosti pa je bil brigadir tudi 
Viktor Žakelj, ki je poleg ču-

stvenih omenil tudi dvoje 
povsem racionalnih razlo-
gov, zakaj so bile pomembne 
takratne delovne brigade. 
Država je bila po vojni poru-
šena, ni bilo nikakršne infra-
strukture in tako je domovi-
no obnovila z delom pridnih 
rok, hkrati pa so bile mladin-
ske delovne akcije tudi dober 
povezovalni dejavnik v naci-
onalno in versko heterogeni 
državi, kjer so bili njeni deli 
tudi različno razviti. Povezo-
vanje mladih bi bilo lahko 
integracijski dejavnik tudi v 
današnji Evropski uniji in s 
študentskimi izmenjavami 
tudi je. Franci Knapič pa je 
govoril o svojem sodelovanju 
na eni zvezni, treh republi-
ških in več lokalnih delovnih 
akcijah, med lokalnimi mu 
je še zlasti ostala v spominu 

delovna akcija v Davči, ko so 
domačinom pomagali priti 
do vodovoda. Zbrane je poz-
dravila tudi predsednica Klu-
ba brigadirjev Škofja Loka 
Nada Somrak. Marjan Beri-
čič iz Idrije je predsednici 
izročil svojo knjigo Horuk v 
nove čase, ki jo je izdal de-
cembra lani. Škofjeloški 
klub brigadirjev se je udele-
žil njene predstavitve v Idriji, 
predstavili pa jo jo tudi v 
Škofji Loki. 
Brigadirji so si z zanima-
njem ogledali razstavo v So-
kolskem domu, ki priča o 
delovnih akcijah v nekdanji 
Jugoslaviji in o sodelovanju 
škofjeloških brigadirjev v 
njih, svojo razstavo pa so do-
dali tudi člani Filatelistične-
ga društva Lovro Košir iz 
Škofje Loke.

Brigadirji so gradili boljši svet
Klub brigadirjev Škofja Loka je ob dvajsetletnici svojega delovanja in ob sedemdesetletnici mladinskih 
delovnih brigad pripravil razstavo in slovesnost v Sokolskem domu.

Marjan Beričič je Nadi Somrak izročil knjigo Horuk v nove 
čase. / Foto: Andrej Tarfila

Nekdanji brigadirji so si z zanimanjem ogledali razstavo v 
Sokolskem domu. / Foto: Andrej Tarfila

Danica Zavrl Žlebir

Bukovica – Občina Škofja 
Loka je pri Podružnični šoli 
Tadeusz Sadowski Bukovica 
(sodi k matični šoli Ivana 
Groharja) skupaj s podje-
tjem Sipronika in Zavaroval-
nico Triglav postavila prika-
zovalnik hitrosti Vi vozite. 
Promet na regionalni cesti 

Češnjica–Škofja Loka bo od-
slej potekal varneje. Prika-
zovalnik je del vseslovenske-
ga projekta Skupaj umirja-
mo promet, v katerem bo ob 
sofinanciranju največje slo-
venske zavarovalnice 19 slo-
venskih občin aktivno umir-
jalo promet v bližini šol, 
vrtcev in na šolskih poteh. V 
občinah, kjer tovrstni prika-

zovalniki hitrosti že stojijo, 
že beležijo mirnejši promet.
Ob meritvah hitrosti na Bu-
kovici se je pokazalo, da voz-
niki velikokrat prekoračijo 
hitrost, ki je tu omejena na 
50 km na uro. Po podatkih 
slovenske policije je hitrost 
vozila najpomembnejši de-
javnik, ki vpliva na težo po-
sledic prometnih nesreč, v 

katerih so udeleženi pešci. 
Zato je umirjanje prometa v 
naseljih, kjer so pešci naj-

bolj izpostavljeni, med ključ-
nimi elementi preventivne-
ga delovanja ter učinkovit 
ukrep za zmanjšanje števila 
prometnih nesreč in njiho-
vih posledic. Za mirnejši 
promet na šolski poti na Bu-
kovici (podružnično šolo le-
tos obiskuje 46 učencev) so 
zato postavili prikazovalnik 
hitrosti, ki je del sistemskih 
ukrepov občine, kjer po be-
sedah Roberta Straha, podž-
upana Občine Škofja Loka 
in predsednika občinskega 
SPV, posebno pozornost na-
menjajo preventivi in vzgoji 
ter terenskim pregledom 
prometno izpostavljenih 
točk, kjer potem izvedejo 
ukrepe za večjo varnost ude-
ležencev v cestnem prome-

tu, še posebej za ranljivejše 
skupine, kot so pešci in kole-
sarji. Prikazovalnik na Bu-
kovici je trinajsti v nizu sis-
temskih umestitev prikazo-
valnikov hitrosti na območju 
občine. Podatke, ki jih prika-
zovalnik zbira, bodo lahko v 
občini uporabljali za načrto-
vanje različnih ukrepov ure-
janja prometa na širšem ob-
močju lokacije, kjer je na-
meščen. V avli podružnične 
šole na Bukovici bo poleg 
tega trajno nameščen raču-
nalniški zaslon za prikaz sta-
tističnih podatkov o hitro-
stih in številu vozil na šolski 
poti, kar bo pozitivno vpliva-
lo na ozaveščanje otrok o po-
menu ustrezne vožnje na 
območjih s pešci.

Varneje v šolo
Ob koncu oktobra so na regionalni cesti skozi Bukovico, kjer otroci hodijo v 
šolo, postavili prikazovalnik hitrosti, namenjen umiritvi prometa.

Prikazovalnik bo umirjal promet skozi Bukovico. / Foto: Tina Dokl Uradna predaja monitorja podružnični šoli na Bukovici 

Otroci bodo varnejši na šolski poti. / Foto: Tina Dokl
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Škofja Loka – Prosvetno društvo Sotočje vsako leto od 23. 
do 31. decembra postavi jaslice ob Marijinem znamenju na 
Mestnem trgu. "Ta prostor znotraj ograje je kot naročen za 
jaslice, še posebej je lepo, ko zapade sneg. Kipe nam je 
naredil kipar Jože Toenig iz Domžal in so prijetna praznič-
na popestritev v starem mestnem jedru. Tudi prebivalci in 
obiskovalci so jih lepo sprejeli. Jaslice dajo poseben pečat 
prazničnemu vzdušju na Mestnem trgu. V njih igra ves čas 
tudi božična glasba," pove Jožica Žnidaršič iz Prosvetnega 
društva Sotočje.

Jaslice pri Marijinem znamenju
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Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – Novembra je 
na Ptuju, kjer je nastalo, 
petnajstletnico ustanovitve 
praznovalo Združenje zgo-
dovinskih mest Slovenije. V 
združenju je tudi pet go-
renjskih, med njimi Škofja 
Loka, ki je bila ena od treh 
pobudnic njegovega na-
stanka. Zgodovinska mesta 
zavezuje skupna zaveza k 
ohranjanju in oživljanju 
starih mestnih jeder, ki po 
besedah generalne sekre-
tarke združenja, Škofjelo-

čanke Mateje Hafner Do-
lenc izhaja iz zavedanja, da 
so ta mesta umetnostni za-
klad in skrivnostna privlač-
nost dežele, ter spoznanja, 
da ohranjanje kulturne de-
diščine omogoča gospodar-
ski in kulturni razvoj tako 
mesta kot naroda. Pomen 
zgodovinskih mestnih sre-
dišč kot velike kakovosti je 
na slovesnosti poudaril tudi 
govornik Peter Gabrijelčič, 
dekan Fakultete za arhitek-
turo. Kulturna dediščina in 
z njo stara mestna jedra so 
prednost Evrope in tudi 

Slovenije, pomembno je, da 
ta mesta živijo in da jih tako 
lahko ponudimo kot srčiko 
turistične ponudbe. Na slo-
vesnosti so kulturni pro-
gram pripravili Idrijčani. 
Ob tej priložnosti pa so se 
predstavniki združenja, žu-
pani in podžupani sodelu-
jočih mest, srečali na skup-
ščini in se pogovarjali o iz-
vajanju programa, sprejete-
ga za obdobje od 2015 do 
2018.
Ob jubileju je izšla tudi dra-
gocena knjiga. Gre za mo-
nografije avtorice Žive Deu 

Dragocenosti starih mestnih 
jeder. V njej so predstavlje-
na mestna jedra članic zdru-
ženja in v zadnjih letih izve-
dene prenove posameznih 
mestnih predelov, zaradi 
česar so ta mesta po bese-
dah avtorice še pridobila na 
odličnosti.
"S knjigo se želimo odložiti 
meščanom, ki ustvarjajo, 
kreirajo in usmerjajo celo-
dnevni in celoletni mestni 
utrip in sporočajo, da so 
naša stara mesta še vedno 
mlada in vitalna, ter podje-
tnikom, ki se v mestih neu-
morno trudijo za poslovni 
utrip mesta. V knjigi pa želi-
mo tudi pokazati, da je ži-
vljenje mest velika skrb in 
odgovornost lokalnih sku-
pnosti. Brez uspešnega so-
delovanja meščanov, podje-
tnikov in lokalne skupnosti 
bi bila naša mesta le prazni 
prostori, pa čeprav še tako 
lepi, stari in dragoceni," je v 
pozdravnem nagovoru deja-
la Mateja Hafner Dolenc. V 
knjigi je prikazan obnovljen 
Cankarjev trg in še dve ob-
novi hiš starega mestnega 
jedra: Martinove hiše na 
Mestnem trgu 27 in Marinč-
kove hiše na Mestnem trgu 
14. Knjiga bo lepo protoko-
larno darilo Občine Škofja 
Loka.

Ob jubileju dragocena knjiga
Ob petnajsti obletnici nastanka Združenja zgodovinskih mest Slovenije, v katerem je tudi Škofja Loka, 
so izdali knjigo Dragocenosti starih mestnih jeder.

S slovesnosti Združenja zgodovinskih mest Slovenije na Ptuju 

Nina Fehter

Škofja Loka – Na sporedu 
bodo koncerti mednarodno 
uveljavljenih slovenskih za-
sedb, tematski glasbeni do-
godki, družabni večeri, 
filmske projekcije in celo 
odprtje novega razstavnega 
prostora. O programu leto-
šnjega Ostriginega marato-
na sem se pogovarjala z 
Martinom Štamcarjem, 
predstavnikom organizacij-
ske ekipe.

Prvi dan bodo nastopili To-
rul.
"Tako je, gre za eno najbolj 
priznanih slovenskih synth-
pop zasedb v tujini. Dogo-
dek se mi zdi pomemben, 
ker predstavlja drugo plat 
elektronske glasbe, saj me-
nim, da širša javnost elek-
tronsko glasbo razume 
predvsem kot »party« z di-
džeji, tokrat pa bomo priča 
»elektroniki v živo«, nasto-
pom zasedb in posamezni-
kov, ki ustvarjajo tovrstno 
glasbo. Tako bosta poleg To-
rul nastopila tudi domačin 
Iztok Drabik Jug in soriški 

odtrganec Helahirn, ki je 
predstavnik eklektične elek-
tronske godbe s pridihom 
drum'n'bassa, metala in 
panka."

Torul sicer večinoma nasto-
pajo v tujini.
"Vsekakor drži. Nastopajo 
predvsem v Nemčiji, nasto-
pali pa so tudi v Angliji, Ru-
siji, Franciji, Avstriji, na 
Švedskem in Poljskem ter v 
državah bivše Jugoslavije. 
Precej impresivno. Njihovi 
koncerti doma so redkost, 

zato smo še toliko bolj vese-
li, da se bodo pred koncem 
leta ustavili v Škofji Loki. Na 
tem mestu bi rad tudi pou-
daril, da pri izvedbi tega do-
godka kot koproducenti te-
sno sodelujemo s Kulturno-
-umetniškim društvom Ja-
dran, ki nosi kar nekaj za-
slug za ta zanimiv večer." 

Tudi nadaljevanje maratona 
bo pestro.
"V soboto bo na našem odru 
nastopil eden od priznanih 
slovenskih komikov, sledilo 

pa bo druženje s prostovoljci 
EVS, dogajanje v organizaciji 
evropskih prostovoljcev, ki 
živijo v Škofji Loki, pridružili 
pa se jim bodo ostali »EVS-
-ovci« iz drugih koncev Slo-
venije. Dan kasneje bo sledil 
večer družabnih iger v orga-
nizaciji Kluba škofjeloških 
študentov, v ponedeljek si 
bomo ogledali popularne 
»KŠŠ brucfilme«, vse od pr-
vega izpred več kot ducata let 
pa do zadnjega – letošnjega, 
v torek bodo na svoj račun 
prišli ljubitelji potopisnih 
predavanj, v sredo pa se po-
novno vračamo v »igričarske 
čase«, saj se bodo zainteresi-
rani lahko pomerili na FIFA 
17 turnirju."

Po nekaj sušnih letih bodo v 
Ostrigi zaživele razstave. 
"Tako je, po nekaj letih po-
novno odpiramo razstavni 
prostor, lokacija naj za zdaj 
ostane še skrivnost. Vseka-
kor pa lahko razkrijem, da 
boste v četrtek, 22. decem-
bra, priča slovesnemu odpr-
tju prve razstave v Galeriji 
Veža. Kaj naj še dodam? Pri-
dite, zanimivo in pestro bo."

Zdi se mi, da ste pripravili 
udaren zaključek maratona.
"V sklopu cikla koncertnih 
večerov Ostrigina metalur-
gija, ki ga letos podpira tudi 
Ministrstvo za kulturo RS, 
bomo gostili odlične zased-
be. Tako bodo na oder sto-
pili The Canyon Observer, 
zasedba, ki se lahko pohvali 
s številnimi nastopi doma 
in v tujini. To leto celo s 

koncertno turnejo po Kubi. 
Prihajajo še prepoznavni 
black metalci Dekadent in 
Articulation of Antipathy, 
tehnična metal zasedba iz 
bližnjih Železnikov. Za za-
ključek devetdnevnega do-
gajanja pa se bomo spet 
posvetili drugačnim elek-
tronskim zvokom, v zvok 
jungla nas bo popeljala eki-
pa Vibe Department."

Obeta se Ostrigin maraton
V drugi polovici decembra bo Škofjo Loko zaznamoval tradicionalni Ostrigin maraton, ki ga v koprodukciji pripravljajo Zavod O, zavod škofjeloške 
mladine, Kulturno umetniško društvo Jadran in KŠŠ, Klub škofjeloških študentov.

V Ostrigi bodo nastopili mednarodno prepoznavni 
elektroničarji Torul. / Foto: arhiv Torul 

OBČINA  ŠKOFJA  LOKA

Na podlagi 50. člena Zakona o prostorskem načrtovanju 
(Uradni list RS, št. 33/07, 70/08 – ZVO-1B, 108/09, 
80/10-ZUPUDPP, 43/11-ZKZ-C, 57/12, 57/12 – ZUPUDPP-A, 
109/12, 76/14 – odl. US in 14/15 – ZUUJFO) in 28. člena Statuta 
Občine Škofja Loka (Uradni list RS, št. 3/16, 35/16) je župan 
Občine Škofja Loka dne 22. 11. 2016 sprejel sklep, da se objavi 

JAVNO NAZNANILO 
O JAVNI RAZGRNITVI IN JAVNI OBRAVNAVI 

DOPOLNJENEGA OSNUTKA 
SPREMEMB IN DOPOLNITEV ODLOKA O ZAZIDALNEM 
NAČRTU ZA STANOVANJSKO-OBRTNO CONO VIRMAŠE

1.
Javno se razgrne dopolnjeni osnutek sprememb in 
dopolnitev zazidalnega načrta za stanovanjsko-obrtno cono 
Virmaše (SO1) (v nadaljevanju besedila: ZN Virmaše), ki ga je 
izdelalo podjetje ARHITEKTURA Sonja Oblak Burnik, s. p., 
Borštnikov trg 1, Ljubljana.

2.
Spremembe in dopolnitve ZN Virmaše se nanašajo na:
 1.  Prestavitev fiksne točke za zakoličbo objekta z oznako 

C22 zaradi prilagoditve terenu na parceli št. 1686, k.o. 
Stari Dvor.

 2.  Možnost gradnje stanovanjskega dvojčka na mestu 
predvidenega objekta D2, na parceli št. 1703, k.o. Stari 
Dvor in dodatno parcelacijo tega zemljišča.  

3.
Javna razgrnitev bo potekala ob delavnikih od 6. 12. do 
vključno 20. 12. 2016 v poslovnem času Občine Škofja Loka – 
ob ponedeljkih, torkih in četrtkih med 8. in 15. uro, ob sredah 
med 8. in 17. uro ter ob petkih med 8. in 12. uro v pritličju 
Občine Škofja Loka, Mestni trg 15, Škofja Loka. 
Gradivo bo v času javne razgrnitve javno dostopno tudi na 
spletni strani Občine Škofja Loka na e-naslovu: www.
skofjaloka.si pod rubriko »Javne razgrnitve«. 

4.
V času javne razgrnitve bo v sredo, 14. 12. 2016, ob 16. uri 
organizirana javna obravnava v sejni sobi št. 31 (5. nadstropje) 
na naslovu Občina Škofja Loka, Mestni trg 15, Škofja Loka.  

5.
V času javne razgrnitve lahko vsi zainteresirani podajo pisne 
pripombe in predloge k razgrnjenemu gradivu na naslov 
Občina Škofja Loka, Mestni trg 15, Škofja Loka, po elektronski 
pošti na naslov: obcina@skofjaloka.si ali pa jih na mestu javne 
razgrnitve vpišejo v knjigo pripomb. Rok za dajanje pripomb 
poteče s potekom javne razgrnitve. 

6.
Ta sklep se objavi v časopisu Loški glas, na Radiu Sora ter na 
spletni strani Občine na e-naslovu: www.skofjaloka.si ter 
začne veljati z dnem objave. 

Številka: 3503-0001/2015
Škofja Loka, dne 22. 11. 2016     
 Župan
 Občine Škofja Loka 
 mag. Miha Ješe, lr. 
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Mateja Rant

Gorenja vas – V okviru vaje 
so preverjali pripravljenost 
enot za zaščito in reševanje 
za ukrepanje ob potresu 
osme stopnje po evropski po-
tresni lestvici. V občini Gore-
nja vas - Poljane je pri vaji 
sodelovalo kar 335 udeležen-
cev, ki so po oceni tamkaj-
šnjega štaba civilne zaščite 
svoje delo opravili odlično in 
izkazali konstruktivno sode-
lovanje, ki se ga nadejajo 
tudi v primeru, da bi resnič-
no prišlo do takih razmer. 
"Vaja je odlično uspela, kar 
je dobro izhodišče za nadalj-
nje delo enot civilne zaščite," 
so oceno vaje strnili v štabu 
civilne zaščite.
Skupno so izvedli deset vaj. 
V posredovanjih so sodelo-
vala prostovoljna gasilska 
društva s Trebije, iz Hota-
velj, Gorenje vasi, Sovodnja, 
Lučin, Poljan in Javorij, pa 
tudi Jamarsko društvo Gore-
nja vas, ekipa prve pomoči, 
radioklub Marmor Hotavlje 
ter člani Rdečega križa in 
skavtov. Zbor štaba civilne 
zaščite so aktivirali prvi dan 

vaje ob 15.30 in je na sedežu 
štaba v Sokolskem domu v 
Gorenji vasi dežural tudi v 
nočnih urah zaradi nevarno-
sti popotresnih sunkov in 
morebitnih novih posledic 
naravne nesreče, je razložil 
poveljnik štaba civilne zašči-
te Pavel Razložnik. Največje 

število udeležencev, kar 75, 
je sodelovalo pri vaji v uprav-
ni stavbi Rudnika Žirovski 
vrh v Todražu, kjer je prišlo 
do delne porušitve objekta. 
Zaradi poškodovane elek-
trične napeljave se je v no-
tranjosti objekta vnel požar 
in je bila zato notranjost 

močno zadimljena. Med 
drugim so s pomočjo vrvne 
tehnike reševali ponesrečen-
ca s strehe objekta. Iz objek-
ta so rešili petnajst ponesre-
čencev, za dva je bil potre-
ben helikopterski prevoz. 
Skupaj so v okviru vaje reše-
vali 42 ponesrečencev.

Vaja odlično uspela
Pri dvodnevni vaji Ruševina Gorenjska 2016, ki jo je konec oktobra pripravila kranjska izpostava 
republiške uprave za zaščito in reševanje, je z največjim številom udeležencev med enajstimi 
vključenimi občinami sodelovala tudi občina Gorenja vas - Poljane.

Reševanje v kamnolomu Marmorja Hotavlje / Foto: arhiv občine

Mateja Rant

Gorenja vas – Na pobudo 
poslanske skupine SDS so v 
državnem zboru sklicali 
nujno sejo o problematiki 
neustrezne športne infra-
strukture v Sloveniji. "Po-
slanca Žana Mahniča je k 
temu spodbudila tudi raz-

prava o proračunu na zadnji 
seji občinskega sveta v naši 
občini," je razložil župan, ki 
je na odboru pojasnil odloči-
tev o načrtovani gradnji 
nove športne dvorane v Go-
renji vasi v letih od 2017 do 
2019.
V Osnovni šoli Ivana Tav-
čarja namreč ta čas šport 

izvajajo v učilnicah, hodni-
kih, avli in 45 let stari telo-
vadnici, ki že dolgo ne 
ustreza normativom, je 
opozoril župan. Pri gradnji 
računajo na sofinanciranje 
s strani Eko sklada in Fun-
dacije za šport, župan pa je 
pozval ministrico za izobra-
ževanje Majo Makovec 

Brenčič in poslance, naj 
tudi v državnih proračunih 
za prihodnja leta predvidijo 
sredstva za ta namen. Žu-
pana je podprl poslanec 
Žan Mahnič, ki je pojasnil, 
da je že vložil amandma k 
proračunu za prihodnje 
leto, s katerim bi zagotovili 
dodatna sredstva za gradnjo 
športne infrastrukture v 
Sloveniji. Pri tem je pouda-
ril, da je zapostavljeno 
predvsem podeželje in da 
sta samo v Poljanski dolini 
nujno potrebni dve novi 
dvorani, to je v Gorenji vasi 
in Žireh.
Čadež ocenjuje, da bi pro-
jekt gradnje športne dvora-
ne v Gorenji vasi lahko izve-
dli, če bi jim uspelo iz dru-
gih virov pridobiti vsaj tretji-
no potrebnih sredstev. 

O problematiki športne 
infrastrukture
Župan Milan Čadež je na nujni seji odbora za izobraževanje, znanost, šport 
in mladino v državnem zboru predstavil težave pri izvajanju športa v 
gorenjevaški šoli.

Ob občinskem prazniku ve-
dno pogledamo nazaj, kaj 
nam je v tekočem letu uspe-
lo, koliko truda je bilo vlože-
nega v naše skupne zgodbe 
in seveda kaj smo dejansko 
naredili. Meni bo najbolj 
ostal v spominu dogodek ob 
odprtju Sokolskega doma, ki 
smo ga povezali s svojim ro-
jakom Ivanom Tavčarjem, in 
uprizorili podoben ceremo-
nial, kot pred dobrimi devet-
desetimi leti. Objektu smo že 
pred časom s sklepom občin-
skega sveta vrnili prvotno 
ime, danes pa je v večjem 
delu namenjen javnosti, dvo-
rana je brez reklame dobro 
zasedena, z vzpostavitvijo 
knjižnice na podstrešju in 
Fotomuzeja Vlastja v priho-
dnjem letu bo pa celota stav-
ba tudi na uporabo. 
Na vsak način je bilo v za-
dnjih dveh letih največ od-
mevov na zaprtje pediatrične 
ambulante in pa posledično 
dobesedno »fehtanje« za 
koncesijo in mrzlično iska-
nje ustreznega kadra za to 
dejavnost. Pošiljanje vlog na 
pristojne institucije in potr-
pežljivo čakaje na odgovore 
je pokazal pravi obraz slo-
venskega javnega zdravstva 
in samo naša vztrajnost in 
jasen cilj ter sodelovanje s 
sosednjo občino Žiri je pri-
neslo želeni rezultat. 
Lep premik smo naredili 
tudi na kulturnem in turi-
stičnem področju. Na Viso-
ški domačiji smo uredili tista 
nujna investicijsko-vzdrže-
valna dela, od novih vhodnih 
stopnic, novega ostrešja ko-
zolca do novih razstav v no-
tranjosti, ki so povezana s ci-
ljem, da v naslednjih letih 
objekt Tavčarjevega dvorca 
odpremo za celo leto. Veseli 
me tudi prispevek sorodnic 
sester Zorc, ki sta obnovili 
grobnico ter organizirali dva 
pomembna dogodka na po-
dročju zdravstva, ki se nave-
zujeta na Tavčarje. Pohodni-
ška pot okrog naše občine je 

prvo leto več kot dosegla svoj 
namen, pohval in predlogov 
za izboljšanje je bilo veliko, 
kar potrjuje potrebnost in 
sprejemljivost celotne zgod-
be pohodništva ter rekreacije 
v našem okolju.
Predvsem pa je pomemben 
pogled naprej. Poleg vseh 
del, ki nam jih nalaga zako-
nodaja, se bomo očitno soo-
čali z zmanjševanjem sred-
stev za občine. Kljub temu 
smo se odločili, da se lotimo 
gradnje športne dvorane ob 
osnovni šoli v Gorenji vasi, 
ki bo kar glavnina investicij 
v naslednjih treh letih. Na-
predovati želimo pri prepo-
znavnosti in obisku naše 
lepe doline, zato bomo v na-
slednjem letu spremenili 
organizacijo na tem podro-
čju in ustanovili Javni zavod 
Poljanska dolina, kamor 
bomo prenesli promocijo in 
prodajo svojih produktov. 
Na tem področju pa nas 
čaka ogromno dela in sku-
pnega sodelovanja, kar nam 
predstavlja prav poseben iz-
ziv za prihodnost. Še letos 
pa pričakujem, da bo vlada 
razglasila celoten kompleks 
Tavčarjevega dvorca na Vi-
sokem za spomenik držav-
nega pomena. To nam bo 
dalo možnost pridobiti dr-
žavna sredstva, kar bo v teh 
časih še kako prav prišlo.

Milan Čadež, župan

Županov kotiček

Praznujemo

Gorenja vas – Na povabilo župana Milana Čadeža in po-
slanca državnega zbora Žana Mahniča je občino Gorenja 
vas - Poljane obiskal poljski veleposlanik Pawel Czerwinski 
s soprogo. Najprej so jima predstavili občino in vizijo nje-
nega prihodnjega razvoja. V nadaljevanju obiska si je vele-
poslanik ogledal kmetiji Matic in Pustotnik, saj kmetijstvo 
predstavlja pomembno gospodarsko dejavnost v občini. 
"Razšli smo se z željo, da je ta prvi obisk samo začetek 
nekega novega sodelovanja med našo občino in Republiko 
Poljsko," je poudaril župan.

Gostili poljskega veleposlanika
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Gorenja vas – Z namenom, da bi občanom olajšali oddajo 
odpadnih malih gospodinjskih aparatov, je družba ZEOS v 
sodelovanju z občino v vse krajevne skupnosti konec okto-
bra namestila zabojnike za zbiranje malih gospodinjskih 
aparatov in baterij. Kot je pojasnila Kristina Knific iz oddelka 
za okolje, prostor in infrastrukturo, je mogoče v omenjene 
zabojnike oddati majhno odpadno električno in elektronsko 
opremo, pri kateri nobena zunanja dimenzija ne presega 50 
centimetrov. Za primer je navedla recimo sesalnike, napra-
ve za šivanje, svetilke, mikrovalovne pečice, opremo za pre-
zračevanje, likalnike, opekače, električne nože, grelnike 
vode, ure, električne brivnike, tehtnice, naprave za nego las 
in telesa, žepne računalnike in podobno. V zabojnik pa ni 
dovoljeno odlagati opreme za toplotno izmenjavo (hladilni-
ki, zamrzovalniki, klimatske naprave, odstranjevalniki vlage, 
toplotne črpalke, oljni radiatorji in podobno), zaslonov, mo-
nitorjev, prenosnih računalnikov, LCD-okvirjev za fotografi-
je, notesnikov ter žarnic in sijalk.

Zabojniki za male gospodinjske aparate

Milan Čadež
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Mateja Rant

Poljane – Obiskovalce festi-
vala so s portreti, ki nastane-
jo v zgolj petih minutah, raz-
veseljevali štirje slovenski 
karikaturisti, ki so se jim pri-
družili še štirje slikarji. Obi-
skovalci so imeli možnost 
spoznati vse podrobnosti 
»hecnega« upodabljanja lju-
di, na ustvarjalnih delavni-
cah pa se je vsak lahko tudi 
sam naučil izdelati karikatu-
ro. Drugo leto zapored so se 
karikaturisti pomerili tudi na 
tekmovanju v hitrostnem ri-

sanju karikatur, na razstavi v 
Galeriji Šubičeve hiše pa se 
je bilo mogoče nasmejati 
najboljšemu, kar so sloven-
ski karikaturisti ustvarili v 
zadnjih dveh letih.
"Naš namen je v Šubičevo 
hišo pripeljati nekaj unika-
tnega in modernega, obe-
nem pa dostopnega in razu-
mljivega. Karikature so res 
za vsakogar, razen za tistega 
pol odstotka zagrenjenih lju-
di, ki ne prenesejo šale ne na 
svoj račun ne nasploh," je 
razloge, ki so jih navedli k 
organizaciji takega festivala, 

pojasnil karikaturist in upra-
vitelj Šubičeve hiše Boris 
Oblak. Čeprav gre za majhen 
festival, je kljub temu zelo 
odmeven. Zato je skoval be-
sedico karikaturizem, ki 
združuje karikature in turi-
zem, saj festival v Poljansko 
dolino vsako leto pritegne 
veliko število obiskovalcev. 
"Obenem je to edini dogo-
dek pri nas, na katerem se 
skupaj zberemo slovenski 
karikaturisti," je poudaril 
Oblak in dodal, da je redko 
kateri ceh tako neobreme-
njen s konkurenco, kot je nji-

hov. "Nas je malo, a drug 
drugemu zelo pomagamo." 
S festivalom želijo karikature 
približati ljudem. "Večina jih 
sicer pozna iz časopisov, a tu 
se lahko osebno spoznajo z 
nekom, ki je sposoben v ne-
kaj minutah narisati nekaj 
zelo prepoznavnega, obe-
nem pa zabavnega." To je po 
Oblakovem mnenju posebna 
veščina, saj je tudi tistim, ki 
so zelo vešči risanja, to pre-
cej abstraktno. 
Zato je še poseben izziv pred-
stavljalo tekmovanje v hitro-
stnem risanju karikatur. "Že 
pet minut za portret je ekstre-
mno hitro, ko ga moraš nari-
sati v eni minuti, pa ni časa 
niti za skiciranje, samo preri-
suješ podobo v glavi." Oblak 
priznava, da je to veliko lažje, 
ko imaš za seboj že nekaj "ki-
lometrov". Tako pri sebi kot 
pri drugih tekmovalcih je 
opazil, da so pri prvem vsi 
zgrešili, saj še nimaš pravega 
občutka, koliko bo v resnici 
treba pohiteti. "Potem pa se 
počasi umiriš in spoznaš pra-
vi pristop." Za zmagovalko je 
Oblak na koncu razglasil kar 
ustvarjalnost. Da gre po oče-
tovih stopinjah, pa je dokaza-
la njegova hčerka Kaja, ki je 
pri šestih letih uspela zbrati 
kar 46 glasov obiskovalcev.

Pet minut za portret
V okviru petega Slovenskega festivala karikatur so se oktobra v dvorani Kulturnega doma Poljane 
znova zbrali najboljši slovenski karikaturisti.

V okviru festivala so se karikaturisti pomerili tudi na tekmovanju v hitrostnem risanju karikatur.

Mateja Rant

Gorenja vas – Na najtežjem 
gasilskem tekmovanju na 
svetu Firefighter Combat 
Challenge, ki je od 24. do 
29. oktobra potekalo v ame-
riškem Montgomeryju, so 
Slovenijo zastopali Gregor 
Stanonik (PGD Gorenja 
vas), Domen Pavlič (PGD 
Begunje), Matic Zupan 
(PGD Moste), Anže Habjan 
(PGD Podnart) in Sebastjan 
Vovko (PGD Stara Cerkev). 
Najuspešnejši je bil Gregor 
Stanonik, ki je s časom 
1:19,78 osvojil četrto mesto 

in se uvrstil tudi med elito 
sedmih Zemljanov, ki so do-
segli rezultat pod magično 
minuto in dvajsetimi sekun-
dami. Skupno so dosegli 
drugo mesto.
Uspešne slovenske gasilce 
so v Gorenji vasi pričakali že 
na gorenjevaški obvoznici in 
jih skozi vodni špalir po-
spremili do Sokolskega 
doma, kjer se je z njimi ve-
selila velika množica navija-
čev. Prvi jim je čestital žu-
pan Milan Čadež, ki je pou-
daril, da je po navadi v no-
vembru najpomembnejši 
dogodek proslava ob občin- skem prazniku, letos pa je to 

sprejem za gasilce. "Toliko 
se s športom ukvarjam tudi 
sam, da vem, kaj pomeni 
dobro pripraviti mišice, 
sploh srčno mišico," jih je 
pohvalil in dodal, da je dose-
či tak rezultat na svetovni 
ravni res nekaj posebnega. 
»S tem ste ime Slovenije po-
nesli v Ameriko.« Podpred-
sednik Gasilske zveze Ško-
fja Loka Ciril Alič je priznal, 
da se marsikomu niti ne sa-
nja, koliko energije in truda 
je bilo treba vložiti, da so 
dosegli take rezultate. "Lah-
ko pa si predstavljamo, kaj 

so ti fantje naredili za Slove-
nijo," je poudaril in dodal, 
da so v Ameriki dostojno 
predstavili našo državo z do-
sežki na področju gasilstva, 
ki so vrhunski ne samo za 
Slovenijo, ampak ves svet. 
Zaradi odsotnosti poveljni-
ka občinskega gasilskega 
poveljstva Gorenja vas - Po-
ljane Romana Kokalja je 
Alič prebral njegovo pismo, 
v katerem je zapisal, da se z 
vsemi tekmovalci veseli do-
seženega uspeha. S tem so 
po njegovih besedah poka-
zali svetu, kaj zmorejo gasil-
ci tako majhnega naroda.

Med najboljšimi na svetu
Za letošnje podprvake z najtežjega gasilskega tekmovanja na svetu Firefighter Combat Challenge so v 
Gorenji vasi pripravili veličasten sprejem.

Podprvake z najtežjega gasilskega tekmovanja na svetu so 
pričakali z vodnim špalirjem na gorenjevaški obvoznici.  

Slavje so nadaljevali v Sokolskem domu. / Foto: Primož Pičulin
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Mateja Rant

Gorenja vas, Poljane – Tradi-
cionalni slovenski zajtrk so 
tako v gorenjevaški kot po-
ljanski šoli začeli s prepeva-
njem pesmi Čebelar. V gore-
njevaški šoli so potem učenci 
uživali v samopostrežnem 
zajtrku v šolski avli, poljan-
skim šolarjem pa sta članici 
aktiva podeželskih žena Ble-
goš skuhali in predstavili tudi 
stare jedi s tega območja.

Praznični tradicionalni slo-
venski zajtrk so v OŠ Ivana 
Tavčarja v Gorenji vasi pri-
pravili šesto leto. Učenci 
sami izbirajo med pestro 
ponudbo dobrot, ki jih zanje 
pripravijo bližnji kmetje, je 
pojasnila pomočnica ravna-
telja Jana Rojc. Na mizah so 
imeli črn, polbel, ržen in 
polnozrnat kruh z drobnja-
kovim namazom ali nama-
zom z različnimi zelenjavni-
mi in zeliščnimi dodatki. V 
košaricah so bila na voljo 
jabolka, korenje, paprika, 
paradižnik, kivi in orehi. Na 
letošnjem zajtrku, je pouda-
rila Jana Rojc, je bil učen-

cem posebno všeč namaz z 
medom in maslom. Na nji-
hovi šoli se po besedah Jane 
Rojc tudi sicer zelo trudijo, 
da bi bila hrana zdrava in 
primerna za otroke. "Odpra-
vili smo veliko sladkih stvari 
z jedilnika, čaj je nesladkan 
ali slajen z medom, nikoli 
ne pripravimo juh iz vrečke, 
uporabljamo le domačo 've-
geto' od bližnjega kmeta."
Nadvse slovesno je bilo ob 
tradicionalnem slovenskem 

zajtrku tudi v Osnovni šoli 
Poljane. V osrednjem pro-
storu se je predstavilo Čebe-
larsko društvo Blegoš, obi-
skala sta jih še predstavnika 
AMD Zvezda, ki sta jim izro-
čila vrednostni bon za šolski 
sklad in nakup pripomočkov 
za učence s posebnimi po-
trebami, je razložila ravnate-
ljica Metka Debeljak. "Doga-
janje se je potem preselilo v 
razrede, kjer so učenci uži-
vali v dobrotah lokalnih do-
baviteljev." Učenci so bili 
navdušeni nad zajtrkom, po-
zorno so prisluhnili tudi raz-
lagi o jedeh, ki sta jih pripra-
vili članici društva Blegoš.

Uživali v zajtrku
V okviru dneva slovenske hrane so tudi v 
poljanski in gorenjevaški šoli učencem postregli 
s tradicionalnim slovenskim zajtrkom.

Tradicionalni slovenski zajtrk v gorenjevaški šoli

Poljanskim šolarjem so predstavili tudi stare jedi s tega 
območja.

Gorenja vas – Na občini so oktobra začeli zbirati pobude za 
spremembo namenske rabe zemljišč, na osnovi katerih bodo 
pripravili podlago za spremembo občinskega prostorskega 
načrta Občine Gorenja vas - Poljane. Zato vse lastnike ze-
mljišč na območju občine obveščajo, da bodo pobude zbirali 
do 31. januarja prihodnje leto, oddati pa jih je treba na predpi-
sanih obrazcih, ki so na voljo na spletni strani občine – v ru-
briki obrazci, vloge, dokumenti/nepremičnine – in v sprejemni 
pisarni občine. "Vsem zainteresiranim lastnikom zemljišč pre-
dlagamo, da pobudo vložijo v zgoraj navedenem terminu, ka-
sneje vlog žal ne bomo mogli več sprejemati," je ob tem pou-
darila direktorica občinske uprave Elizabeta Rakovec.

Zbirajo pobude za spremembo rabe zemljišč
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V občinski upravi smo se v 
zadnjem času najbolj posve-
čali pripravi predloga prora-
čuna za leto 2017, ki ga bodo 
svetniki obravnavali decem-
bra. Želje in potrebe vsako 
leto precej presegajo razpolo-
žljiva sredstva, poleg tega pa 
je na voljo vse manj nepovra-
tnih evropskih sredstev, s po-
močjo katerih smo v minulih 
letih izpeljali številne velike 
investicije. Če smo v najbolj-
ših letih investicijam lahko 
namenjali kar polovico pro-
računa, ga bomo v priho-
dnjem letu 37 odstotkov. Tre-
ba je vedeti, da ogromno 
sredstev terjajo tekoči odhod-
ki in tekoči transferji, ki jih 
moramo zagotavljati v skla-
du z zakonodajo. Prihodnji 
proračun ocenjujemo na 6,5 
milijona evrov, a bo kar 1,7 
milijona evrov namenjenega 
izobraževanju, od tega za 
predšolsko vzgojo 900 tisoč 
evrov, ostalo pa za šole. Za 
kulturo, šport in nevladne or-
ganizacije namenjamo nekaj 
manj kot 600 tisoč evrov, od 
tega 143.600 evrov za obno-
vo plavalnega bazena. 
Največ investicij načrtujemo 
na področju cestne infra-
strukture, zanjo je rezervira-
nih več kot 800 tisoč evrov. 
Največje investicije so obno-
va ceste Sivar–Megušnica in 
ceste z Zalega Loga proti 
Ravnam ter rekonstrukcija 
strmega odseka proti Pod-
lonku. Nadaljevati namera-
vamo gradnjo pločnika in 
kanalizacije na Studenem, v 
načrtu sta tudi vodovod v 
Logu in manjkajoči del ploč-
nika v Dolenji vasi. Dokonča-
li bomo projekt Celostne pro-
metne strategije. Skoraj četrt 
milijona evrov smo predvide-

li za gasilce, tudi za gradnjo 
gasilskega doma v Selcih in 
za gasilsko cisterno v Davči. 
Na davški podružnični šoli 
bomo zamenjali streho, v 
Muzeju Železniki pa kurilno 
napravo.
Čeprav se zadnja leta sred-
stva za investicije zmanjšuje-
jo, se jih trudimo čim bolje 
unovčiti. V prihodnjem pro-
računu smo predvideli tudi 
pol milijona evrov kredita, 
vendar pa v letošnjem letu 
načrtovanega posojila v viši-
ni 400 tisoč evrov nismo na-
jeli. S pridobivanjem evrop-
skih sredstev slabo kaže, saj 
v tej finančni perspektivi ni 
projektov, na katere bi se lah-
ko prijavili, prav tako pa EU 
verjetno v prihodnje ne bo 
več sofinancirala tako obse-
žnih gradenj kot v preteklo-
sti. Vsekakor pa upam, da 
bodo na voljo evropska sred-
stva za zagotavljanje poplav-
ne varnosti, da se bo država 
prihodnje leto končno lotila 
protipoplavnih ukrepov v 
naši občini, na katere čaka-
mo že skoraj deset let.

Anton Luznar, župan

Županov kotiček

Proračun  
že pripravljen

Anton Luznar

Ana Šubic

Selca – Oktobra prihodnje 
leto bo minilo sto let od 
smrti dr. Janeza Evangelista 
Kreka, duhovnika, politika, 
sociologa in pisatelja. V kul-
turnem društvu iz Selc, ki je 
poimenovano po njem, 
bodo ta jubilej obeležili s 
sklopom celoletnih priredi-
tev, združenih pod imenom 
Krekovo leto, s katerim želi-
jo javnosti približati njihove-
ga rojaka kot vsestransko 
dejavnega človeka, ki je svo-
je življenje v celoti posvetil 
slovenskemu narodu. "Dr. 
Krek je ena največjih oseb-
nosti v slovenskem prosto-
ru, ne le v svojem času, am-
pak tudi v zgodovini sloven-
skega naroda. Bistveno je 
oblikoval narodovo zavest in 
sooblikoval usodne naro-
dno-politične odločitve. Tla-
koval je pota razvoja sloven-
skega naroda na duhovnem, 
kulturnem, družbeno-poli-
tičnem in gospodarsko-soci-
alnem področju," poudarja-
jo v iniciativnem odboru za 
pripravo Krekovega leta, ki 
ga sestavljajo predsednik 
društva Jure Thaler, Andreja 
Megušar in Franc Pfajfar.
Ob začetku Krekovega leta 
so minulo nedeljo, 27. no-
vembra, na obletnico njego-
vega rojstva, na ljubljanskih 
Žalah pripravili uvodno slo-
vesnost s polaganjem venca 
in sv. mašo. Naslednji dogo-
dek bo prvi Krekov večer 10. 
decembra ob 19. uri v dvora-
ni župnijskega urada v Sel-
cih. Gostili bodo Aleša 
Primca, vodjo Gibanja za 
otroke in družine, ki bo 
spregovoril o Krekovem ži-
vljenju in delu ter pomenu 
njegove dediščine za dana-
šnji čas.
Bogat program se obeta tudi 
v prihodnjem letu, je na ne-
davni predstavitvi Krekove-
ga leta napovedala Andreja 
Megušar, koordinatorka 
programa. K sodelovanju so 
skušali pritegniti čim več 
društev iz Selške doline ter 
druge kulturno-izobraževal-
ne institucije iz Slovenije in 

njenega etičnega območja. 
Vključene bodo tudi občine 
Komenda, Sodražica, Sevni-
ca in Železniki, kjer je Krek 
živel, deloval in umrl. Pred-
sednik častnega odbora Kre-
kovega leta je ljubljanski 
nadškof Stanislav Zore.

Osem Krekovih večerov
V zimskem in spomladan-
skem času načrtujejo osem 
Krekovih večerov, na katerih 
želijo predstaviti tudi različ-
ne segmente življenja v nje-
govem času. »Gostili bomo 
različne predavatelje. Mile-
na Miklavčič se bo posvetila 
življenju znotraj družine v 
Krekovem času, povabilu se 
je odzval tudi duhovnik in 
kuhar Marko Čižman, ki bo 
v Podutiku pripravil večer 
kuhanja v tedanjem času, 
predstavljena bo takratna 
glasba ... Kreku bo posveče-
na tudi junijska slavnostna 
akademija ob občinskem 
prazniku Železnikov,« je 
povedala Megušarjeva. 
Skavti bodo poleti pripravili 
orientacijski tek na Ratito-
vec, kjer stoji Krekova koča, 
v selškem kulturnem dru-
štvu pa bodo uprizorili igro, 
s čimer bodo povezali mla-
de, ki bodo tako prepoznali 
pomen Kreka. V zvezi z 
njim bo teološka fakulteta 
organizirala znanstveni po-
svet. »V jesenskem delu že-

limo delo Kreka bolj aktuali-
zirati in predstaviti, kako v 
današnjem času prepoznati 
aktivnega kristjana z različ-
nih zornih kotov,« je poja-
snila Megušarjeva in dodala, 
da bo slavnostni zaključek 
Krekovega leta s sveto mašo 
8. oktobra 2017, na stoto 
obletnico njegove smrti.

Znal pridobivati srca ljudi
Kreka nameravajo predstavi-
ti z več vidikov, še posebej 
kot družabnega človeka, ki 
je znal pridobivati srca ljudi 
in jih navduševati za skupno 
dobro. Opozoriti želijo na 
njegov pomen za današnji 
čas in spregovoriti o njegovi 
duhovni dediščini. "Po-
membno je, da se ga ne spo-
minjamo le ob obletnicah, 
ampak da mu namenimo 
pravi prostor v slovenski 
zgodovini,« je še dejala Me-
gušarjeva.
"Dr. Krek je bil resnično 
osebnost svojega časa na 
družbeno-političnem podro-
čju in v marsičem se mora-
mo prav njemu zahvaliti, da 
se je zgodovina našega naro-
da odvila tako, da danes živi-
mo v samostojni državi Slo-
veniji," je na predstavitvi 
Krekovega leta poudaril 
Franc Pfajfar, raziskovalec 
znanih osebnosti v Selški 
dolini. Med Krekovimi la-
stnostmi je posebej omenil 

nesebičnost, pogum in ra-
hločutnost.
"Najbolj me je prevzela nje-
gova osebnost. V sebi je znal 
povezovati talente in nese-
bično pomagati drugim," pa 
je dejal Krekov selški rojak, 
pater Marjan Kokalj, štu-
dentski duhovnik Univerze 
v Mariboru. Kreka vidi skozi 
dve perspektivi: kot človeka 
v svojem času, ki je znal 
odlično odreagirati na raz-
ličnih področjih – kultur-
nem, socialnem in politič-
nem, pa tudi kot vizionarja, 
ki je presegel svoj čas. Naj-
bolj je bil osredotočen na 
krščansko socialno misel, 
dosegel je, da je ta zasedla 
svoj prostor med Slovenci. 
Krek si je prizadeval tudi za 
socialni status žensk in nji-
hovo volilno pravico. Zelo 
pomembna sta se mu zdela 
kultura in izobraževanje, 
zato je spodbujal ustanavlja-
nje društev. "Prizadeval si je 
tudi za t. i. visoko kulturo, 
želel je vplivati na pisatelje, 
pesnike, kulturnike, da bi še 
več storili za slovenski na-
rod, identiteto, narodno za-
vest. Tudi sam je napisal 
nekaj literarnih tekstov, če-
prav se ni imel za literata," 
je Kreka opisal Kokalj. Usta-
novil je tudi prve zadružne 
šole, bil je inovator na po-
dročju zadružništva, hranil-
nic in posojilnic.

Vstopili v Krekovo leto
Kulturno društvo dr. Janez Evangelist Krek iz Selc pripravlja v počastitev stoletnice Krekove smrti sklop 
celoletnih prireditev, ki so se začele minulo nedeljo. V Selcih bo 10. decembra prvi Krekov večer.

S predstavitve Krekovega leta: Franc Pfajfar, prof. dr. Janez Juhant, član Evropske 
akademije znanosti in umetnosti, Andreja Megušar in Marjan Kokalj / Foto: Gorazd Kavčič

Železniki – Državna direkcija za infrastrukturo je ta mesec 
asfaltirala 3740 metrov državne ceste Rudno–Rovtarica. V 
sklopu skoraj 356 tisoč evrov vredne investicije je Gorenjska 
gradbena družba izvedla protiprašno zaščito z asfaltno pla-
stjo na vozišču do priključka občinske ceste proti Novakovi 
kmetiji. Kot so pojasnili na direkciji, so se za asfaltiranje 
odločili zaradi nižanja stroškov letnega in zimskega vzdrže-
vanja vozišča ter izboljšanja dostopnosti do omenjene kme-
tije. "Zimsko vzdrževanje, pluženje in posipanje ne bo spre-
menjeno in bo potekalo do priključka občinske ceste, kjer je 
zimska zapora," so razložili in dodali, da asfaltiranje preo-
stalega makadamskega odseka v dolžini skoraj 17 kilome-
trov do navezave na regionalno cesto, ki vodi od Soriške 
planine proti Bohinjski Bistrici, trenutno ni predvideno. Di-
rekcija je poleg tega letos preplastila kar nekaj dotrajanih 
odsekov med Železniki in Podroštom. V zvezi z regionalno 
cesto v Sorico so pojasnili, da bo razpis za nadaljevanje 
gradbenih del predvidoma objavljen še letos.

Asfaltirali cesto Rudno–Rovtarica

Direkcija za infrastrukturo je ta mesec asfaltirala 3740 
metrov ceste Rudno–Rovtarica. / Foto: Andrej Tarfila

Železniki – Občina Železniki je že končala večino za letos 
predvidenih investicij. Največja je bila gradnja komunalne 
infrastrukture na več odsekih v Železnikih, do konca novem-
bra pa se bodo dela končala tudi na zadnjem gradbišču na 
Racovniku. Največ dela so imeli z gradnjo infrastrukture pri 
blokih Na Kresu, poleg tega pa so jo gradili še na Češnjici, 
Pod grivo in na Jesenovcu. Končana je tudi investicija na 
Studenem, kjer so zgradili pločnika, kanalizacijo, razsvetlja-
vo in nove uvoze na glavno cesto. Asfaltirali so pet kilome-
trov občinskih cest, nazadnje odseka Zgaga–Štulc–Jurež v 
Davči ter Rotke–Spodnje Danje in odsek ceste proti Potoku. 
Na nogometnem igrišču v Železnikih so se razveselili nove 
razsvetljave. Do konca novembra bodo dokončali tudi špor-
tno igrišče v Dolenji vasi, ki je letos dobilo še večnamenski 
objekt, otroško igrišče in asfaltirano parkirišče.

Večino investicij že končali

Železniki – Občini Železniki tudi na drugem javnem razpisu 
za podelitev koncesije za opravljanje patronažnega varstva 
in nege na domu ni dobila ustreznega kandidata, zato je ta 
mesec izpeljala že tretji razpis. Prejeli so eno popolno vlogo, 
sedaj pa čakajo na mnenje zbornice zdravstvene in babiške 
nege. Ta je za kandidatki, ki sta na prejšnjih razpisih podali 
popolni vlogi, izdala negativno mnenje zaradi pomanjkanja 
delovnih izkušenj. Kandidat mora imeti vsaj pet let delovnih 
izkušenj na področju zdravstvene ali babiške nege in oskr-
be, od tega zadnja tri leta v zdravstveni dejavnosti, za katero 
želi pridobiti mnenje. Župan Anton Luznar upa, da bodo za 
tokratno kandidatko dobili pozitivno mnenje in da bo lahko 
zamenjala patronažno sestro, ki se bo konec leta upokojila.

Že tretji razpis za patronažno sestro
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Ana Šubic

Železniki – Igralci Kulturno-
-umetniškega društva Fran-
ce Koblar so se ta mesec vr-
nili na gledališke odre. Tudi 
to sezono navdušujejo s ko-
medijo – izbrali so Babjo 
kmetijo neznanega avtorja. 
Predstavo v režiji Staneta 
Koblarja so v železnikar-
skem kulturnem domu pre-
mierno uprizorili sredi no-
vembra in jo kasneje še en-
krat ponovili, obakrat pa je 
naletela na izjemen odziv. 
Kot je pojasnil predsednik 
KUD-a Blaž Vrhunc, so mo-
rali že za premiero v dvora-
no namestiti dodatne stole 
izza odra in iz sejne sobe: 
"Na koncu si jo je ogledalo 
več kot 250 gledalcev, kar se 
nam je zdelo kar malo ne-
mogoče." Dober glas o pred-
stavi se je hitro razširil in 
tako so tudi za prvo ponovi-
tev morali uporabiti vse raz-
položljive stole v kulturnem 
domu, kljub temu pa si je 
nekaj obiskovalcev predsta-
vo moralo ogledati stoje.
Komedijo v treh dejanjih 
Babja kmetija so našli med 
deli v "zapuščini" lani pre-
minulega režiserja Franca 
Žaberla, je pojasnil Vrhunc 

in dodal, da se jim je glede 
na razpoložljiv igralski ka-
der zdela najprimernejša za 
uprizoritev. Komedija se na-
naša na trdo življenje žensk, 
ki po smrti moža in očeta 
ostanejo same na kmetiji. 
Pet hčera je materi obljubi-
lo, da se nobena od njih ne 
bo poročila, ampak bodo 
skupaj z njo peljale kmetijo 
naprej. Na zaobljubo poza-
bijo, ko se nekega dne pojavi 
snubec. Zgodbo še dodatno 
zaplete soseda, ki se hoče 
maščevati zaradi izgubljene 
pravde ...

V vlogo mame se je vživela 
Majda Demšar, kot hčerke 
nastopajo Aleksandra Mar-
kelj, Andreja Kenda, Jerneja 
Tolar, Alenka Bertoncelj in 
Bojana Kavčič, sosedo pa 
igra Mateja Markelj. Posebej 
velja izpostaviti igralca, ki 
sta se za potrebe umetnosti 
vživela v nasprotni spol: 
Nejca Demšarja v vlogi 
snubca in kasneje Micke, da 
ga mama ne prepozna, ter 
Niko Lotrič v vlogi Angelce, 
ki se zaradi hudobnosti pre-
obleče v domnevnega snub-
ca.

Za pomoč pri režiji so po-
prosili tudi dramsko igralko 
Nadjo Strajnar Zadnik, ki 
jim je s svojim bogatim zna-
njem pomagala izpiliti posa-
mezne detajle in gibanje na 
odru. Za sceno sta poskrbela 
Oton Demšar in Marko Šta-
lec, za kostume Nika Lotrič 
in za glasbo Vili Tolar.
Igralci iz Železnikov bodo z 
Babjo kmetijo 9. decembra 
ob 19. uri gostovali v šoli na 
Sv. Lenartu nad Lušo, 11. de-
cembra ob 16. uri pa v zadru-
žnem domu v Sorici. Po no-
vem letu načrtujejo še upri-
zoritve na Bukovici, v Draž-
gošah, Martinj Vrhu, Davči 
in tudi izven Selške doline.
V KUD-u France Koblar se 
lahko pohvalijo tudi z novo 
otroško predstavo Piko Noga-
vičko obiščeta razbojnika, ki 
je bila prav tako premierno 
uprizorjena ta mesec in je pri-
vabila lepo število gledalcev. 
Gre za nadgradnjo predstave 
Pika Nogavička, ki jo je lani 
pripravila in izvajala Nina Žu-
nič, letos pa sta se najmočnej-
ši deklici na svetu na odru 
pridružila tudi pobegla raz-
bojnika. Vanju sta se vživela 
Hasib in Emira Mujezinović, 
slednja je tudi priredila zgod-
bo po literarni predlogi.

Znova polnijo dvorane
Dvorana kulturnega doma je ob prvih uprizoritvah Babje kmetije, nove predstave dramske skupine 
KUD France Koblar, pokala po šivih. Na dober odziv je naletela tudi otroška predstava Piko 
Nogavičko obiščeta razbojnika.

Dramska skupina KUD France Koblar v tej sezoni 
navdušuje s komedijo Babja kmetija. 

Ana Šubic

Železniki – Muzejsko dru-
štvo Železniki je ta mesec 
predstavilo nov, že trinajsti 
zbornik Železne niti. Na to-
kratni prireditvi so podrob-
no predstavili izjemna od-
kritja lanskih arheoloških 
izkopavanj na Štalci nad Če-
šnjico, ki so pokazala, da so 
tam že pred 2500 leti kovali 
železo, čemur je posvečeno 
tudi eno od poglavij v no-
vem zborniku.

Kot je poudaril urednik Že-
leznih niti in predsednik 
muzejskega društva Rudi 
Rejc, so tudi letos pripravili 
novo zbirko dobrih zgodb. 
Na 476 straneh 29 avtor-
jev, med njimi nekaj novih, 
opisuje različna področja 
življenja v Selški dolini. 
Med drugimi sta predsta-
vljena zgodovinar iz Selc 
dr. Franc Kos in Marija 
Bračko, prva ženska iz Sel-
ške doline, ki je doštudirala 
medicino in delovala kot 

zdravnica. Veliko zanimi-
vosti prinaša prvi del prele-
ta življenja častnega občana 
Železnikov Alojza Žumra, 
sina Nika Žumra, ki velja 
za najbolj zaslužnega za za-
četek kovinske industrije v 
Železnikih. 
Predstavljen je eden najbolj-
ših fotografov iz Selške doli-
ne Aleksander Čufar skupaj 
s svojimi fotografskimi moj-
strovinami. Pozornosti bodo 
zagotovo deležne tudi lepote 
jame Konasnice pod Draž-

goško goro. Vsebino bogati-
jo še prispevki o uporu Mar-
tinjvrharjev v začetku 20. 
stoletja, nekdanji hranilnici 
in posojilnici v Sorici, kle-
kljani cerkveni dediščini, 
zgodba o pokončnem fuži-
narju Juriju Plavcu in njego-
vem boju za samostojno žu-
pnijo Železniki ... Uredniški 
odbor se je poklonil lani 
umrlemu članu Antonu Se-
deju in v zbornik vključil 
njegove fotografije stavbne 
dediščine.

Nova zbirka dobrih zgodb
V novih Železnih nitih so predstavljena tudi izjemna odkritja lanskih arheoloških izkopavanj na Štalci.

Avtorji prispevkov in drugi zaslužni za izid letošnjih Železnih niti / Foto: Gorazd Kavčič 

Železniki – Župnije v Selški dolini so tudi na letošnjo zahval-
no nedeljo, ki je bila 6. novembra, pripravile dobrodelno 
prireditev s tombolo. S prodajo tombolskih kartic in prosto-
voljnimi prispevki so zbrali pet tisoč evrov. Namenili so jih 
ljudem v stiski v Albaniji, kjer deluje sestra Vida Gerkman, 
in sicer v mestu Gramsh, kjer so razmere za življenje zelo 
slabe. Gost prireditve je bil novi ravnatelj Misijonskega sre-
dišča Slovenije Matjaž Križnar, ki je spregovoril o misijonih 
in razmerah v Albaniji. O tem, kako slabe so, so se obisko-
valci prepričali tudi ob ogledu krajšega filma. Dobrodelna 
tombola jih je v športno dvorano v Železnikih privabila oko-
li 600, tako da so bile tribune znova polne. Glavna organi-
zatorka Irma Prevc je pohvalila tudi dober odziv sponzorjev, 
s pomočjo katerih so za igralce tombole pripravili 806 do-
bitkov, od tega pet glavnih nagrad, med drugim sesalnik, lok 
in tečaj lokostrelstva, tandemski polet z jadralnim padalom 
... Program je popestril dekliški pevski zbor iz župnije Sv. 
Duh, otroke pa je zabavala Pika Nogavička.

Za Albance v stiski zbrali pet tisoč evrov 

Dobrodelne tombole se je udeležilo okoli 600 obiskovalcev. 
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Železniki – Na hodniku Občine Železniki bo do januarja na 
ogled razstava slik Mohorja Kejžarja, po novem akademske-
ga slikarja iz Sorice. Prevladujoča likovna tehnika je olje na 
platno, motivi pa so zelo različni, od akta, portretov ljudi in 
živali, pejsaža, žanra do tihožitij. Med bolj izstopajočimi je 
slika pogreba in ljudi, ki hodijo v plavž. "To je tudi naslovnica 
demo albuma naše glasbene skupine Articulation of Anti-
pathy. Slika morda deluje provokativno, a gre za prikaz po-
sledic pranja možganov," je pojasnil in izpostavil tudi okro-
glo sliko slovenske zastave v milnih mehurčkih, ki "predsta-
vlja krhkost nečesa tako samoumevnega, kot se zdi domovi-
na". Razstavljene slike si je bilo že možno ogledati spomladi 
na razstavi v galeriji Muzeja Železniki. "Novih slik ni, ker je 
zaradi gradnje ateljeja v Sorici močno zmanjšana produkcija. 
Kar je bilo novih, pa so šle takoj v nove roke," nam je zaupal 
mladi umetnik, ki svojo ustvarjalnost izraža preko zelo raz-
ličnih likovnih tehnik. "Vsaka ima svoje prednosti in slabosti. 
Več lastnosti poznaš, lažje jih izkoriščaš in prepletaš. Trenu-
tno največ delam z računalnikom, ker omogoča udobno si-
mulacijo vseh drugih tehnik in ker odpušča napake."

Prvič razstavlja kot akademski slikar

Mohor Kejžar ob sliki zastave v milnih mehurčkih
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Železniki – Počitniški dom v Portorožu, ki so ga solastnice, 
med katerimi je tudi Občina Železniki, prodajale več let, bo 
vendarle dobil novega lastnika. "Pogodba je bila že podpisa-
na, sedaj pa je treba postopke speljati do konca. Kupec je 
podjetja Santosa iz Ljubljane, ki je pred tem že kupil delež 
SPG Tehnika v stečaju, sedaj pa kupuje še preostale deleže," 
je povedal župan Anton Luznar in razložil, da je bila prodaja 
počitniškega doma in pritlične depandanse s skupno povr-
šino 455 kvadratnih metrov ter 1609 kvadratnih metrov veli-
kega zemljišča realizirana v višini cenitve 566 tisoč evrov, 
občina pa je tako prejela 49.525 evrov kupnine. Občina Že-
lezniki je bila sicer dolgo edina lastnica doma, nakar se je v 
zadnjih letih njen lastniški delež zmanjšal na zgolj 8,5 od-
stotka. Priznanje solastniških deležev v domu so namreč 
dosegli tudi Mercator, ki je s 34-odstotnim deležem največji 
lastnik, ter Kmetijsko-gozdarska zadruga Škofja Loka, pod-
jetji Domel in Niko ter SGP Tehnik, ki je sedaj v stečaju.

Prodali počitniški dom v Portorožu
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Oktobra in novembra me je 
vedno strah morebitnih po-
plav. Tudi ob zadnjih večjih 
padavinah so vode močno 
narasle, a na srečo so dose-
gle zgolj desetletni nivo in 
ni bilo večje škode. Zato me 
še bolj veseli, da smo v za-
dnjih dveh letih ogromno 
naredili na področju izbolj-
šanja poplavne varnosti. 
Ta čas se končuje obsežna 
sanacija v Javornikovi grapi, 
ki je bila doslej nekoliko za-
postavljena, a je bilo treba 
zagotoviti povezavo do do-
mačij, grapa pa je pomemb-
na tudi zaradi spravila lesa. 
Zaradi finančne zahtevnosti 
obnove smo razmišljali, da 
bi cesto speljali po grebenu, 
a smo na koncu z ministr-
stvom za okolje in prostor 
ter gozdarji prišli do zaključ-
ka, da je pomembno, da za-
gotovimo tudi dostop do 
gozdov. Projekt je v veliki 
meri sofinanciralo ministr-
stvo, ki je za to namenilo 
190 tisoč evrov. Letos smo 
končali še dela v Plastuhovi 
grapi, ki predstavlja eno 
glavnih prometnih povezav 
v Žirovski Vrh. Prihodnje 
leto imamo v načrtu še sana-
cijo grape v Koprivniku, ki je 
bila prav tako zelo poškodo-
vana in je bila samo za silo 
"pokrpana", a bi ob večji 
vodi spet lahko prišlo do no-
vih poškodb. Tudi pri tem 
računamo na sredstva mini-
strstva.
Dela se nadaljujejo še na 
drugi cestni infrastrukturi. 
Končujemo obnovo odseka 
od Bineta do Mavsarja z mo-
stom in krožiščem pri Bine-
tu. Pred kratkim smo imeli 
v Žireh tudi sestanek s pred-
stavniki direkcije za infra-
strukturo, na katerem smo 
med drugim govorili o ploč-
nikih na Selu, saj bo v sklo-
pu gradnje pločnikov treba 
rešiti nevaren ovinek pri Ce-
netu in izvesti rekonstrukci-
jo mostu. Dogovorili smo se 
o nadaljnjih korakih, v pro-
računu pa smo že zagotovili 
sredstva za gradnjo pločni-
kov. Z direkcijo smo se do-
govorili za nadaljevanje pro-

jekta obvoznice, ki ji dobro 
kaže. Pred časom smo se 
sestali z zadnjimi štirimi la-
stniki, katerih zemljišča bo 
treba odkupiti. Ta čas direk-
cija pripravlja gradbeno do-
kumentacijo, in če bo šlo 
vse po sreči, bodo jeseni pri-
hodnje leto že lahko objavili 
razpis za izbiro izvajalca. Od 
mostu proti Logatcu do no-
gometnega igrišča tako leta 
2018 že lahko pričakujemo 
obvoznico, kar je pomemb-
no tudi za nadaljnje načrto-
vanje vstopa v industrijsko 
cono. V industrijski coni pa 
smo že odkupili del zemljišč 
za cesto mimo sedanje žage, 
z Alpino se pogovarjamo še 
za odkup zemljišča ob tovar-
ni, da bi v industrijski coni 
uredili krožno povezavo. V 
načrtu za prihodnje leto je 
gradnja odseka ceste za mi-
zarstvom M Sora.
Zavedamo se, da je še kar 
nekaj ulic, ki so nujno po-
trebne obnove. Najnujnejša 
je obnova Prvomajske ulice 
in Ulice Maksima Sedeja, 
kritičnih pa jih je še kar ne-
kaj, recimo Sejmiška, Draž-
goška, Pot na Koče in še ka-
tera. Na cesti proti Logatcu, 
za katero je že podpisana 
pogodba z izvajalcem, pa 
bodo v skladu z vremenski-
mi razmerami najprej gradi-
li oporne zidove in poskrbeli 
za razširitev ceste, dokonč-
no obnovo in preplastitev na 
dvokilometrskem odseku pa 
bodo zaključili spomladi.

Janez Žakelj, župan

Županov kotiček

Večja poplavna in 
prometna varnost

Janez Žakelj

Mateja Rant

Žiri – "Kraj ima identiteto, 
če ima jasno opredeljen cen-
ter, zato je tako pomembno 
poseganje v ta prostor," je 
uvodoma poudaril arhitekt 
Janez Peter Grom, ki je sve-
tnikom predstavil predloge 
za ureditev središča Žirov. 
Predlog so pripravili v sode-
lovanju z občino in kritično 
javnostjo. Verjame, da bo po 
ureditvi ta kraj tudi eko-
nomsko bolj zaživel.
Središču bodo po prepriča-
nju Janeza Petra Groma 
vdahnili življenje le tako, da 
ga bodo naredili "prijetne-
ga". Zato bo treba najprej 
doseči, da bo ta kraj postal 
zbirališče mladih, je pouda-
ril. "Projekt je uspešen ta-
krat, ko vidiš mlade, ki tam 
rolkajo." Po novem bodo 

zato v središču Žirov uredili 
trg, novo podobo naj bi do-
bila tudi tržnica. Zdaj na to 
mesto prihaja množica pro-
dajalcev, prodajna mesta pa 
niso enotno urejena. Po na-
črtih naj bi v prihodnje del 
tržnice tudi pokrili. Veliko 

pozornosti so namenili še 
stiku z bližnjim vodotokom, 
ob katerem bi prav tako ure-
dili površine za zbiranje kra-
janov in obiskovalcev Žirov 
ter peš in kolesarske poti. 
Ob tem pa se bodo po bese-
dah Janeza Petra Groma 

trudili, da ne bi preveč pose-
gali v promet, vsaj ne v pr-
vem sklopu načrtovanega 
urejanja. "A kljub temu naj 
bo prostor zasnovan na na-
čin, da bo tu mogoče prireja-
ti različne dogodke." V pri-
hodnje pa naj bi umaknili 
parkirišče pred Sparom in 
rahlo spremenili tudi pro-
metni režim.
Prvi korak k urejanju sredi-
šča bo občina storila z odku-
pom Muhovčeve hiše, za kar 
so po besedah župana Jane-
za Žaklja že namenili denar 
v proračunu, prav tako so 
denar zagotovili za načrtova-
nje. Svetniki so večinoma z 
odobravanjem sprejeli pre-
dlagano rešitev za ureditev 
središča, opozorili so le, da 
bo treba ob ureditvi trga po-
skrbeti tudi za bolj estetski 
videz stavb v okolici.

S trgom do identitete
Svetniki so na zadnji seji podprli idejno zasnovo ureditve žirovskega središča, kjer bodo po novem 
dobili tudi trg in deloma pokrito tržnico.

Središču Žirov bodo nadeli novo podobo.

Mateja Rant

Žiri – "Tudi letošnji predlog 
proračuna smo načrtovali 
'konservativno', nismo napi-
hovali prihodkov," je ob 
predstavitvi proračuna pou-
daril župan Janez Žakelj. Po 
njegovih besedah je zato 
proračun načrtovan realno. 
"S sredstvi, ki jih imamo na 
voljo, smo začrtali naloge, ki 
so za občino najbolj potreb-
ne oziroma pomembne, pri 

čemer smo upoštevali tudi, 
ali je mogoče zanje pridobiti 
dodatna sredstva."
Proračun za prihodnje leto je 
tako "težak" 4,6 milijona 
evrov, pri čemer bodo za na-
ložbe namenili 1,3 milijona 
evrov oziroma skoraj trideset 
odstotkov celotnega proraču-
na. Največji zalogaj predsta-
vlja postavitev nove športne 
dvorane, za katero so po žu-
panovih besedah že pridobili 
vsa potrebna zemljišča, pri-

hodnje leto pa sledita izdela-
va gradbene dokumentacije 
in recenzija projekta, da bi 
čim bolje pripravljeni priča-
kali razpis za gradnjo dvora-
ne, ki ga bodo predvidoma 
objavili v letu 2018. Ločeno 
od projekta dvorane poteka 
tudi pridobivanje gradbenega 
dovoljenja za ureditev atlet-
ske steze, saj to sovpada z 
gradnjo nadomestnega igri-
šča za nogomet. V razpravi 
so se svetniki obregnili 

predvsem ob povečana sred-
stva za plače v občinski 
upravi in na področju pred-
šolske vzgoje. V občinski 
upravi so pojasnili, da gre 
povečanje mase za plače na 
račun nove zaposlitve in 
sprostitve napredovanj v jav-
nem sektorju. Ob tem je žu-
pan še razložil, da plače v 
javnem sektorju ureja drža-
va, pri vrtcu pa kar 83 od-
stotkov cene predstavljajo 
plače zaposlenih.

Dvorana največji zalogaj 
V proračunu za prihodnje leto, ki je še do jutri v javni obravnavi, so predvideli za 4,6 milijona evrov 
prihodkov, od tega bodo za naložbe predvidoma namenili 1,3 milijona evrov.

Mateja Rant

Žiri – Tradicionalni sloven-
ski zajtrk so ob dnevu slo-
venske hrane pripravili tudi 
v vrtcu pri Osnovni šoli 
Žiri. Ta dan so otroci zajtr-
kovali domač kruh, maslo, 

med in mleko ter jabolka, 
odzvali pa so se tudi vabilu 
Čebelarske zveze Slovenije 
in sodelovali pri ustvarjanju 
najštevilnejšega pevskega 
zbora. 
Točno ob 10. uri je tako v 
njihovem vrtcu zadonela 

Slakova pesem Čebelar. "Pe-
sem so odlično odpeli otroci 
in vzgojiteljice ob spremlja-
vi harmonike, na katero je 
zaigral Luka Istenič," jih je 
pohvalila vodja vrtca Damja-
na Milardović. Otroci so po 
njenih besedah že pred tem 

ves teden spoznavali vsebi-
ne na temo zdravega zajtrka 
in raziskovali zajtrk iz časa 
otroštva njihovih staršev, se-
znanili so se tudi s čebelar-
stvom in pomenom čebel za 
življenje. V sklopu tradicio-
nalnega slovenskega zajtrka 
so pokusili še kruh, lešnikov 
namaz in maslo, ki so jih s 
pomočjo vzgojiteljic pripra-
vili kar v vrtcu.

Zadonela pesem Čebelar

Tradicionalni slovenski zajtrk v žirovskem vrtcu / Foto: Foto Viktor Žiri

Mateja Rant

Žiri – Občinski svetniki so 
potrdili višje cene progra-
mov predšolske vzgoje, ki se 
niso spreminjale od začetka 
leta 2014. Kot so pojasnili v 
občinski upravi, pa so se od 
zadnje obravnave cen pro-
grama vrtca na občinskem 
svetu dvignili stroški za pla-
če, pri čemer strošek dela 
predstavlja kar 83 odstotkov 
cene programov predšolske 
vzgoje. Zato so povečanim 
stroškom za plače prilagodi-
li cene programov, ki bodo 
po novem za pet odstotkov 

višje. Cena programa za 
prvo starostno obdobje od 
oktobra dalje tako znaša 447 
evrov (prej 424 evrov), za 
drugo starostno obdobje 333 
evrov (prej 316 evrov) in za 
kombinirani oddelek 369 
evrov (prej 352 evrov). 
Največ staršev, so še poja-
snili v občinski upravi, se 
uvršča v peti plačilni ra-
zred, kar pomeni, da plača-
jo 35 odstotkov te cene pro-
grama. Zneski na položni-
cah bodo tako na mesec 
višji za štiri do pet evrov, je 
ob tem razložil župan Ja-
nez Žakelj.

Višje cene vrtca
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Mateja Rant

Žiri – Na tokratno srečanje 
starejših v Žireh so po bese-
dah predsednice krajevne 
organizacije Rdečega križa 
Žiri Marije Kokalj povabili 
več kot 340 občanov, ki so 
stari 78 let in več. Vseh toli-
ko starih občanov je sicer 
nekoliko več, saj jih 24 biva 
v domovih za starejše, je po-
jasnila. Vabilu se je odzvalo 
dvesto starejših, ki so tako 
dan preživeli ob prijetnem 
druženju in dobri hrani, sre-
čanje pa so popestrili še s 
kulturnim programom, v 
katerem je nastopila tambu-
raška veteranska skupina 
Bisernica iz Reteč.
Zbrane je najprej nagovoril 
župan Janez Žakelj, ki ga ve-
seli, da so se tudi letos zbra-
li v tako velikem številu. 
"Vsakič, ko grem mimo, pa 
me razveseli tudi oglasna ta-
bla društva upokojencev, ki 
govori o številnih aktivno-
stih, ki vam krajšajo čas." 
Pohvalil je sodelovanje med 
starejšimi in mlajšimi, ki se 
je pokazalo tudi ob leto-

šnjem svetovnem klekljar-
skem kongresu. "Starejši 
imate veliko znanja, zato je 
pomembno, da ga prenesete 
tudi na mlade." Razveselil 
jih je še z novico, da bodo v 
kratkem pripravili idejni na-
črt za medgeneracijski cen-
ter, prihodnje leto pa naj bi 
bilo tudi znano, kateri zavod 
v občini bo prevzel njegovo 
upravljanje. Župnik Igor Je-
reb je na srečanju poudaril, 
da župnija dobro sodeluje z 
društvi v kraju, tudi z dru-

štvom upokojencev. "Mi vsi 
smo tu zato, da vam poma-
gamo in vam damo kakšno 
spodbudo za bolj izpopol-
njeno življenje." Pomen to-
vrstnih druženj predsednica 
Območnega združenja RK 
Škofja Loka Milena Miklav-
čič vidi v tem, da je to prilo-
žnost za vse, ki se že dolgo 
niso videli, da se ponovno 
snidejo. "Nekateri so vse ži-
vljenje nadvse aktivni in ne 
mirujejo niti tedaj, ko so sta-
ri devetdeset let in več. Za-

vedati se moramo, da v okvi-
ru svojih zmožnosti lahko 
marsikaj naredimo," je pou-
darila. Predsednik Društva 
upokojencev Žiri Vojko Ru-
pnik se je ob tej priložnosti 
pošalil, da je bil nad marsi-
katerim presenečen, da ga je 
srečal na tem dogodku, saj 
jih je imel za precej mlajše. 
"Ostanite take korenine še 
naprej. Naj vam služi pred-
vsem zdravje," jim je zaže-
lel. Fani Možina iz Društva 
invalidov Žiri pa jim je zaže-
lela še veliko tovrstnih sre-
čanj in druženj.
Marija Kokalj je bila zlasti 
vesela, ker se je vabilu od-
zvalo ogromno tistih, ki so 
letos dopolnili 78 let in so 
jih torej vabili prvič. "Ste kar 
pomladili te vrste," je hudo-
mušno pripomnila. Spo-
mnila je, da bodo imeli letos 
po več letih v Žireh spet sto-
letnika, in to moškega, kar 
se ni zgodilo že dolgo. Deset 
jih je letos praznovalo okro-
glih devetdeset let, vseh, ki 
so starejši od devetdeset let, 
pa je 36, od tega devet mo-
ških.

Druženje starejših
Krajevna organizacija Rdečega križa in Občina Žiri sta tudi letos pripravili tradicionalno srečanje 
starejših, na katerem se je zbralo okrog dvesto Žirovcev, starih nad 78 let.

Na srečanju starejših Žirovcev se je letos zbralo okrog 
dvesto občanov, ki so stari 78 let in več.

Mateja Rant

Žiri – Iz Osnovne šole (OŠ) 
Žiri se je izmenjave udeleži-
lo šest učencev osmega ra-
zreda – Nina Cankar, Krištof 
Trček, Zala Kopač, Nik Ko-
kol, Drejc Erznožnik in Nela 
Vehar, ki so jih spremljali 
vodja in koordinatorica pro-
jekta Maja Brezovar, ravna-
telj Marijan Žakelj, vzgojite-
ljica Neva Šink in učitelj 
glasbe Andrej Žakelj. Ob 
tokratnem obisku na Polj-
skem je bil poudarek pred-
vsem na podjetništvu. Cilj 

projekta je sicer razvijanje 
podjetniške miselnosti pri 
učencih, kot osnovo za delo 
pa so si izbrali les.
V okviru izmenjave na Polj-
skem so opazili, da je Polj-
ska zelo bogata z lesom, 
kljub temu pa lesna indu-
strija ne predstavlja velikega 
deleža v industriji na geo-
grafskem področju, kjer je 
potekala njihova četrta mo-
bilnost. V mestu, kjer so jih 
gostili, ima glavno vlogo ke-
mična industrija, zato so jih 
peljali tudi na ogled kemič-
ne tovarne Chemic Police. 

"Ogromen industrijski 
kompleks je na vse naredil 
velik vtis. Količine proizvo-
dov iz te tovarne so za slo-
venske razmere enormne," 
so poudarili v OŠ Žiri. Kako 
skrbijo za okolje, pa so jim 
prikazali v učnem centru v 
Zalesiah. "Predstavili so 
nam pomembno vlogo lov-
cev in gozdarjev, ki skrbijo 
za čisto in uravnoteženo na-
ravo. Po navodilih in ob po-
moči gozdarskega strokov-
njaka smo učenci in učitelji 
gostje posadili petnajst raz-
ličnih dreves." 
Sprejeli so jih tudi na šoli 
gostiteljici, kjer so jim pri-
pravili prisrčen kulturni 
program. Spoznali so se z 
njihovim načinom dela z 
otroki različnih starosti, od 
vrtca do višjih razredov 
osnovne šole. Prisotni so 
bili pri uri angleščine v niž-
jih razredih osnovne šole, v 
vrtcu pa so sodelovali pri eni 
od aktivnosti. Učitelje je 
sprejel tudi župan mesta Po-
lice, v tem času pa so učenci 
ustvarjali v različnih delav-
nicah. V sklopu obiska na 
Poljskem so jim predstavili 
še mesto Szczecin, ki leži ob 
reki Odri in je imelo v zgo-
dovini pomembno politično 
in gospodarsko vlogo. V me-
stu Szczecin so obiskali in-
validsko delavnico in si ogle-

dali nekdaj največjo ladje-
delnico, kjer danes izdeluje-
jo stebre za vetrne elektrar-
ne. En dan so preživeli še v 
turističnem Szczecinskem 
zalivu. "V manjšem naselju, 
podobnem našim centrom 
šolskih in obšolskih dejav-
nosti, so učenci ustvarjali na 
temo lesa in podjetništva. Iz 
naravnih materialov gozda 
so nastale lepe umetnine." 
Učenci so ob obiskih tovarn 
in delavnic lahko spoznali 
raznolikost tamkajšnje indu-
strije. "Čeprav je geslo naše-
ga projekta Čutim les – za 
vedno, je končno vsaka indu-
strija posledica dobre in or-
ganizirane podjetnosti. Sko-
zi zgodovinske razlage in 
zanimive oglede so lahko 
učenci spoznali, kako se iz 
dobre ideje lahko razvije me-
galomanska industrija," so 
poudarili učitelji, ki so učen-
ce spremljali na mobilnosti. 
V delavnicah so se učenci 
družili z vrstniki drugih na-
rodnosti in tako utrjevali je-
zikovno komunikacijo, obe-
nem pa spoznavali njihove 
običaje in navade. "Vsekakor 
so taki projekti za učence bo-
gata izkušnja na njihovi ži-
vljenjski poti," so strnili svo-
je razmišljanje o obisku. 
Naslednji sestanek v okviru 
projekta bo od 8. do 10. de-
cembra potekal v Žireh.

Poudarek na podjetništvu
V okviru mednarodnega projekta Erasmus+ I Feel Wood – For Good oziroma Čutim les – za vedno so 
se učenci in učitelji Osnovne šole Žiri konec oktobra udeležili izmenjave na Poljskem.

V učnem centru v Zalesiah so po navodilih in ob pomoči 
gozdarskega strokovnjaka učenci in učitelji posadili 
petnajst različnih dreves. / Foto: arhiv šole

Mateja Rant

Žiri – V podjetju Alpina so 
oktobra v sodelovanju z 
ZPMS organizirali dobro-
delno akcijo Podari svoj par, 
da bi družinam v finančni 
stiski zagotovili toplo obutev 
za zimo. V akciji zbiranja 
obutve, ki je potekala med 
20. septembrom in 30. okto-
brom, so zbrali več kot se-
demsto parov rabljene, a še 
uporabne jesenske in zim-
ske ženske, moške in otro-
ške obutve.
V Alpini so pojasnili, da 
vsak dan prejemajo številne 
prošnje, zato so se odločili, 
da podarijo tristo parov to-
ple obutve iz Alpininega 
prodajnega programa in s 
tem pomagajo družinam, ki 
si zaradi finančne stiske ne 
morejo privoščiti primerne 
obutve za zimo. Ideja o do-
naciji obutve je prerasla v 
vseslovensko akcijo, saj so k 
dobrodelnosti pozvali tudi 

širšo javnost. Vsak je imel 
priložnost, da čevlje, ki jih 
ne potrebuje, prinese v Alpi-
nino prodajalno, v tovarni 
pa so jih nato skrbno pregle-
dali, očistili in zapakirali. 
Poleg posameznikov se je 
odzvalo več vrtcev ter osnov-
nih in srednjih šol, ki so na 
lastno pobudo zbrali in v Al-
pinine prodajalne prinesli 
veliko obutve, so pojasnili v 
Alpini in dodali, da se je do-
brodelnost dotaknila tudi 
slovenskih športnikov. Teja 
Gregorin in Jakov Fak sta 
podarila vsak svoj par smu-
čarskih tekaških čevljev Al-
pina. Odziv je po besedah 
generalne sekretarke ZPMS 
Brede Krašna presegel pri-
čakovanja. "Veliko nam po-
meni, da bodo družine in 
predvsem otroci dobili kako-
vostno toplo obutev za 
zimo," je poudarila. Z zbra-
nimi čevlji so lahko poma-
gali več kot dvesto druži-
nam. 

Zbrali tisoč parov 
obutve
Ob zaključku dobrodelne akcije Podari svoj par 
so predstavniki Alpine vso zbrano obutev predali 
Zvezi prijateljev mladine Slovenije (ZPMS).

Z zbrano obutvijo so lahko pomagali več kot dvesto 
družinam.

Mateja Rant

Žiri – Med letošnjimi dobi-
tniki Puhovega priznanja 
sta tudi Barbara Šubic in dr. 
Aleš Ugovšek iz podjetja M 
Sora, ki sta sodelovala v raz-
iskovalni skupini, ki so jo 
nagradili za pomembne do-
sežke na področju lesarstva. 
Raziskovalna skupina, ki so 
jo sestavljali še strokovnjaki 
Biotehniške fakultete Uni-
verze v Ljubljani in podjetja 
Silvaprodukt iz Ljubljane, je 
uspešno združila svoje zna-
nje in novo razviti material 
v novo inovativno okno 
znamke Wintherwax z viso-
ko dodano vrednostjo, so 
zapisali v utemeljitvi pri-
znanja. "Izpeljali so razvoj 
lesenega okna vse od prve 

ideje do lansiranja izdelka 
na trg," so še poudarili v 
utemeljitvi in dodali, da so 
pri razvoju okna združili 
dve tehnologiji, in sicer ter-
mično modifikacijo lesa in 
njegovo impregnacijo z vo-
ski na naravni osnovi. "Ter-
mična obdelava znižuje rav-
novesno vlažnost lesa, im-
pregnacija lesa z voski pa 
prodiranje vlage in vode v 
les." Za osnovo so uporabili 
smrekov les. "Razvita reši-
tev omogoča predelavo 
smrekovine v okolju prija-
zen izdelek z upanjem, da 
inovacija pomaga, da smre-
kovina v večji meri kot do-
slej ostaja na predelavi v Slo-
veniji." S tem naj bi v Slove-
niji ohranili tudi več delov-
nih mest.

Puhovo priznanje za 
dosežke v lesarstvu
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 Cena priročnika 

Nepogrešljivi del priročnika 
je lunin koledar po mesecih 
s setvenimi podatki. Za 
primeren čas naših aktivnosti 
v skladu z luno nam daje 
napotke za: sajenje in setev, 
hujšanje z luno, ugodne 
dneve za ljubezen, za 
sekanje posameznih vrst 
lesa,  za operacije, za  
parjenje živali,...  
Ne zamudite tudi  
horoskopa za leto 2017. 
Leto bo v znamenju Sonca, 
ta v astrologiji prinaša 
vitalnost, dostojanstvo. V 
poglavju vrtni koledar po 
mesecih je Miša Pušenjak 
pripravila  uporaben in 
natančen koledar opravil  
v sadnem, zelenjavnem in 
okrasnem vrtu.

Priročnik lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Bleiweisova cesta 4 v Kranju, jo naročite po tel.  
št.: 04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.  
Če ga naročite po pošti, se poštnina zaračuna  
po ceniku Pošte Slovenije.

www.gorenjskiglas.si

Lepo okrašena miza 
je del dobrodošlice, 
s katero vabljencem 
sporočamo, da so 
zaželeni in da jih čaka 
nepozaben dogodek. 
Preden pa se lotimo 
okrasitve mize, je 
pomembno, da vemo, 
za kakšen namen 
krasimo mizo, za koga 
mizo pripravljamo.  V 
knjigi je opisanih14 
posebnih pogrinjkov 
s številnimi fotografi-
jami, dodani pa so še 
jedilniki za ta namen 
in opisi receptov 
zanimivih jedi. 

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Bleiweisova cesta 4 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.  
Če jo naročite po pošti, se poštnina zaračuna  
po ceniku Pošte Slovenije.

www.gorenjskiglas.si

               + poštnina
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Igor Kavčič

Kranj – V natečaju za Med-
narodno fotografsko razsta-
vo Miniature, ki jo na dve leti 
pripravlja FD Janez Puhar iz 
Kranja, sta po tradiciji razpi-
sana dve temi, poleg najbolj 
pogoste Prosto, so letos do-
dali še temo Les. Za obe je 
prispelo več kot tisoč fotogra-
fij avtorjev iz 23 držav. Od 
tega je 127 avtorjev poslalo 
svoja dela na temo Les in 133 
na temo Prosto. Na oba raz-
pisa se je odzval tudi eden 
najuspešnejših slovenskih 
razstavljavcev in prejemni-
kov nagrad na natečajih 
doma in v svetu, fotograf 
Aleksander Čufar iz Železni-
kov. Strokovna komisija v 
kategoriji Les je zlato meda-
ljo Mednarodne fotografske 
organizacije FIAP prisodila 
njegovi fotografiji W-700. 
To je že njegova sedma zlata 
medalja FIAP letos, na treh 
razpisih pa je dobil tudi mo-
dro značko FIAP za najbolj 
uspešnega avtorja na nateča-
ju. „Sicer zadnja tri leta po-

gosteje na natečaje pošiljam 
fotografije v digitalni obliki, 
redkeje pa se udeležujem na-
tečajev, kamor se pošilja fo-
tografija na papirju. Lahko bi 
rekel, da sem kar uspešen, 
saj mi je lani uspelo dobiti 
119 nagrad, letos pa sem tre-
nutno pri 80. V teh letih sem 
bil nagrajen na vseh šestih 
celinah, ki prirejajo razstave 
najvišjega ranga FIAP,“ pove 
Aleksander, ki se ponaša 
tudi z visokim naslovom 
excellence FIAP diamond 1, 
ki ga je prejel prvi v Sloveni-
ji, prav tako pa ima naziv 
mojstra pri ameriški zvezi 
MPSA. Pri tem doda, da mu 
največ pomeni dejstvo, da 
ima dva posnetka, ki sta že 
prejela zlato medaljo pri na-
tečajih pod pokroviteljstvom 
omenjenih zvez in še tretje 
večje zveze UPI.
„Če je fotografija prepričlji-
va v večjem formatu, je v 
manjšem še toliko bolj. Mi-
niatura je bolj zgoščena in ti 
kot taka lahko da več kot fo-
tografija v običajnem forma-
tu,“ je povedal ob tokratni 

medalji na Miniaturah 
2016, ko je lahko tudi sam 
prišel po nagrado, saj mu jih 
iz tujine seveda vedno po-
šljejo po pošti. Dodaja, da se 
žirije po svetu razlikujejo, 
zato je treba vedeti, kakšne 
fotografije izbrati za nateča-
je v posameznih državah 
oziroma na celinah. O tem 
rad svetuje tudi drugim, z 
natečaji manj izkušenim fo-
tografom. Tudi sam zato s 
fotografijami nekoliko eks-
perimentira in jih odvisno 
od tega, na kateri natečaj jih 
pošlje, izdela v „digitalni te-
mnici“ kot se pošali z raču-
nalniško obdelavo. „Pri tem 
pa vedno pazim, da je foto-
grafija še vedno fotografija 
in ne nekaj, kar ni ničemur 
podobno. Spoznal sem, da 
je v kategoriji Prosto s tradi-
cionalno fotografijo danes 
težko zmagati. Zato se učim 
naprej. Veliko vem, a še več 
je tistega, česar še ne znam,“ 
razmišlja Čufar, ki v zadnjih 
letih nekoliko manj fotogra-
fira po terenu, a zato pogo-
steje poišče dobre posnetke 

v svojem bogatem fotograf-
skem arhivu. 
Je tokratno zmagovalno fo-
tografijo posnel v domačem 
gozdu v Selški dolini, ga po-
drezam, pa mi v duhovitem 
tonu vrne vprašanje, če je to 
mogoče sovražni prevzem 
njegovega gozda. Da gre za 
gozd v bližini njegovega 
doma, a to niti ni najpo-
membnejše. Pomembno je, 
kdaj se fotograf odpravi v 
gozd. „Nekoč sem prebral 
misli nekega znanega foto-
grafa, ki je dejal, ne hodi v 
gozd, če ni megle in dežja. 
In tega se odtlej tudi sam dr-
žim. Pri tem ne potrebujem 
ne vem kakšne opreme, le 
fotoaparat in fiksni 50-mili-
metrski objektiv z dobro 
svetlobno jakostjo. Tako na-
redim 99 odstotkov gozda,“ 
še doda Aleksander Čufar, 
ki pri ustvarjanju dobrih fo-
tografij zagotovo še ni rekel 
zadnje. Njegovo ime bomo 
med izbranimi avtorji zago-
tovo zasledili na mnogih 
prihodnjih natečajih doma 
in v svetu.

V gozd, ko je megla
Najvišjo nagrado, zlato medaljo FIAP, je na nedavni 8. Mednarodni fotografski razstavi Miniatur  
2016 prejel fotograf Aleksander Čufar iz Železnikov.

Aleksander Čufar je v zadnjih letih po prejetih nagradah in 
priznanjih na fotografskih natečajih eden najuspešnejših 
slovenskih fotografov. / Foto: Primož Pičulin

Igor Kavčič

Radovljica – Baročna dvora-
na Radovljiške graščine, 
zborovskemu petju ta čas 
zagotovo najbolj prijazna 
dvorana na Gorenjskem, je 
pred desetimi dnevi gostila 
deset pevskih sestavov Go-
renjske, ki so se potegovali 
za vstopnico na oder držav-
nih Sozvočenj, ki bodo 10. 
decembra v Slovenski filhar-
moniji. Vsak sestav je pred-
stavil tematsko zaokrožen 
izbor treh do petih pesmi, 
po strokovni plati pa jih je 
spremljal Marko Vatovec.
Prvi so z radovljiškega odra 
zapeli pevci iz Moškega pev-
skega zbora Alpina pod vod-
stvom Andreja Žaklja. „Ko 
smo bili na območni reviji 
pevskih zborov v Škofji Loki 
predlagani, da se udeležimo 
Sozvočenj v Radovljici, je bil 
to za nas zagotovo pravi iz-
ziv. Enkrat smo na takem 
srečanju že sodelovali in se 
tudi dobro odrezali,“ o nasto-
pu pove Žakelj, ki je tudi pri-
pravil program pesmi za na-
stop: „Želel sem, da bo pro-
gram sproščen, humoren, 
zanimiv.“ Izbral je pesmi o 
ljubezni in o medsebojnem 
razumevanju in spoštovanju. 
Kot je zapisal k programu Ko 
se ptički ženijo, se ljubezen-
ske pesmi napajajo v pesni-

kovem hrepenenju po izbra-
ni osebi. Človek na tej točki 
pač še ne ve, kaj vse ga čaka 
… In ker smo ljudje po nara-
vi takšni, da lažje govorimo o 
drugih kot o sebi, je najbolj 
idealna transformacija idej 
na področje živalskega sveta. 
V zakon bi se tako podali s 
Čukovo ženitvijo, a o tem ko-
raku razmišljali tudi v slo-
venski ljudski pesmi Použek 
se je žent pršu. Tudi žuželke 
zlahka poosebljajo določene 
človeške lastnosti, mravlja 
npr. pridnost, marljivost, 
muha pa je očitno tudi s stra-
ni njenega moškega partner-
ja lahko nadležna, saj se nič 
kaj ne zanima za njene bole-
čine. Vsaj tako pravi porab-
ska ljudska v priredbi Rado-

vana Gobca Mravla je v mlin 
pelala. Povsem drugačen od-
nos do pripadnic ženskega 
spola ima pesnik Milan Je-
sih, ki svojo muzo uvede in 
zaključi z mladimi tički, ki 
čivkajo Na livadi. 
Njihov nastop je bil energi-
čen in izveden, kot izkuše-
nim pevcem Alpine pritiče, 
saj gre za zbor, ki vztrajno 
ohranja zborovsko tradicijo 
na Žirovskem. Pred dvema 
letoma je z odmevnim slav-
nostnim koncertom prazno-
val 50 let neprekinjenega de-
lovanja. Seveda so se vmes 
menjavali tako pevci kot zbo-
rovodje in seveda s tem v po-
vezavi tudi programi. „Za-
dnje čase smo želeli privabiti 
tudi mlajšo publiko, zato 

smo se lotili prepevanja pri-
redb zabavnih skladb. Naro-
čamo jih pri mladih skladate-
ljih, kot so Pavel Dolenc, Da-
vid Beovič, Marjan Peternel, 
kar se je izkazalo za zelo po-
zitivno in tudi odmevno pri 
publiki,“ še pove Andrej Ža-
kelj. V zboru velik pomen 
dajejo tudi zanimivi sceni 
njihovih koncertov, ki je vča-
sih tudi zelo posebna. Lani so 
se povezali z Grudnovimi 
Šmiklami in izvedli zelo do-
ber projekt, ki ga letos name-
ravajo nadgraditi. „Seveda pa 
vsak tak koncert, kot so bila 
Sozvočenja, pomeni neko 
novo, močnejšo vez med pev-
ci. Žirovci smo trmasti in ko 
je najbolj treba, znamo stopi-
ti skupaj,“ še dodaja Žakelj.

Veseli jih vsak novi projekt 
Med desetimi pevskimi sestavi, ki so nastopili na letošnjih gorenjskih Sozvočenjih, je bil tudi Moški 
pevski zbor Alpina. Da so v odlični pevski formi, so člani zbora dokazali s tematsko zaokroženim 
programom z naslovom Ko se ptički ženijo.

Moški pevski zbor Alpina iz Žirov je nastopil s programom Ko se ptički ženijo. / Foto: Tina Dokl

„Znani fotograf je dejal: Ne hodi v gozd,  
če ni megle in dežja. In tega se odtlej tudi  
sam držim."
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Enkratna ponudba!

OKNA
Izkoristite popust in izberite super okna za najboljšo ceno. 
Popust velja na dan 15. 12. 2016 

Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – Sodelovale so 
tudi tri občine s škofjelo-
škega območja: Gorenja vas 
- Poljane, Škofja Loka in 
Železniki. Kot je dejal Niko-
laj Kržišnik, poveljnik ob-
činske Civilne zaščite v 
Škofji Loki, so občine akcije 
izvedle samostojno, imele 
pa so tudi možnost zaprosi-
ti za pomoč regijo. "V Ško-
fji Loki smo se odločili, da v 
vaji preizkusimo lastne sile 
brez zunanje pomoči," je 
dodal sogovornik. V vaji so 
tako poleg občinskega štaba 
Civilne zaščite aktivirali 
tudi ostale sile za zaščito, 
reševanje in pomoč ter eki-
pe za podporo. Sodelovali 
so gasilci vseh enot Gasil-
skega poveljstva občine 
Škofja Loka, škofjeloški 
gorski reševalci, jamarji, 
ekipe prve pomoči Rdečega 
križa škofjeloškega obmo-
čja, potapljači PGD Škofja 
Loka, taborniki in skavti ter 
vzdrževalec plinskega 
omrežja, kajti vaja je pred-
videla tudi scenarij s poško-
dovanim plinovodnim 
omrežjem. Od ekip za pod-
poro je bila na voljo ekipa 
prve pomoči PGD Stara 
Loka, aktivirali pa so tudi 
ekipo za komunikacijsko in 
informacijsko podporo pri 
Civilni zaščiti. Ta je z droni 

snemala situacije na terenu 
in jih neposredno prenaša-
la v štab Civilne zaščite, ki 
so ga za čas vaje postavili v 
šotorih na območju nekda-
nje vojašnice.
Kot je povedal Nikolaj Krži-
šnik, je v vaji sodelovalo 
okoli 160 ljudi, potekala pa 
je na več lokacijah, kjer je 
bilo porušenih več stavb, 
ena med njimi je tudi gore-
la, v ruševinah je bilo ujetih 
več ljudi, prišlo je do po-
škodb na plinovodu, vodovo-
du in objektih, ki so se zru-
šili v kanjon Selške Sore. 
Sile za zaščito, reševanje in 
pomoč so ukrepale po navo-
dilih iz štaba in pokazale, 
kako so pripravljene na mo-
rebitni potres. 
Na vajo so se pripravljali od 
letošnje pomladi. Sobese-
dnik jo ocenjuje kot zelo ko-
ristno, za dobro pripravlje-
nost pa bo treba še veliko 
narediti. V Škofji Loki imajo 
veliko izkušenj z resničnimi 
naravnimi nesrečami, reše-
vali so že v primeru poplav, 
predlani po žledolomu, do-
bro poznajo tudi ukrepanje 
ob velikih požarih, a se sce-
nariji ob potresu od omenje-
nih precej razlikujejo. "Pri 
potresu je pomembno, da 
smo lahko čim bolj samoo-
skrbni in da lahko kar najhi-
treje pomagamo," pravi Kr-
žišnik. 

Če bi se 
stresla tla ...
Ob koncu oktobra je Uprava RS za zaščito in 
reševanje, izpostava Kranj, izvedla dvodnevno 
vajo Ruševina Gorenjska 2016, v kateri so v 
enajstih gorenjskih občinah želeli preveriti 
pripravljenost za ukrepanje ob potresu osme 
stopnje po evropski potresni lestvici. 

V vaji so sodelovali gasilci vseh enot škofjeloškega 
gasilskega poveljstva. / Foto: Matic Zorman

Pomoč ponesrečencu / Foto: Matic Zorman

Reševanje iz zvonika cerkve v Stari Loki / Foto: Matic Zorman

Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – Območna 
enota Nacionalnega inštitu-
ta za javno zdravje Kranj 
(NIJZ) je tudi izvedla pre-
ventivno akcijo Otroci za 
varnost v prometu, s katero 
želijo senzibilizirati različ-
ne javnosti za problematiko 
alkohola v prometu. Po po-

datkih policije se je število 
alkoholiziranih povzročite-
ljev prometnih nesreč letos 
žal povečalo, v prvih osmih 
mesecih kar za četrtino. V 
okviru akcije so septembra 
razpisali likovni natečaj za 
osnovne šole. "Otroci so se 
z mentorji pogovarjali o 
problematiki alkohola v 
prometu in preprečevanju 
nesreč. Na to temo so pri-
pravili tudi likovne izdelke 
z namenom, da s svojimi 
sporočili potrkajo na vest 
odraslih ter jih opozorijo na 
nezdružljivost pitja alkoho-
la in vožnje. Letos je v nate-
čaju sodelovalo 19 osnov-
nih šol in podružnic na Go-
renjskem in pod mentor-
stvom 65 pedagoških delav-
cev je ustvarjalo več kot 
1200 otrok," je povedala Si-
mona Kuphut s kranjske 
enote NIJZ, koordinatorica 
projekta. 
Akcijo so sklenili v Škofji 
Loki, na tamkajšnji osnovni 
šoli Mesto, simbolno na 

martinovo, ko ljudje še po-
gosteje posežemo po alko-
holu. Policisti s škofjeloške 
policijske postaje so obiskali 
šolo in učencem nižjih ra-
zredov najprej pripovedovali 
o svojih izkušnjah v prome-
tu in jim razkazali vozila in 
opremo, ki jih potrebujejo 
pri svojem delu. Učenci so 
se dali preizkusiti z alkote-

stom, ki je seveda vsem po-
kazal 0,0, kolikor naj bi 
imeli tudi vozniki, ko sedejo 
za volan. Potem pa so se jim 
učenci pridružili na cesti, 
kjer so policisti iz prometa 
izločali voznike in tudi pri 
njih izvedli test alkoholizira-
nosti. Po končani kontroli 
so k voznikom pristopili 
učenci in jim podelili likov-
ni izdelek s sporočilom in 
knjižico o škodljivosti alko-
hola. Hkrati so jim zaželeli 
srečno in varno vožnjo brez 
alkohola. Osnovna šola Ško-
fja Loka Mesto se je po bese-
dah Klare Kovačič, koordi-
natorice projekta na šoli, 
lani prvič vključila v natečaj, 
letos pa je bila izbrana za za-
ključek akcije. Učenci so iz-
delali veliko risbic na temo 
prometa, na tej šoli pa so že 
sicer zelo aktivni na prome-
tnem področju in veliko so-
delujejo z občinskim sve-
tom za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu pa tudi s 
policijo. 

Srečno in varno 
brez alkohola
Na martinovo so se otroci pridružili policistom, 
ki so na cesti ustavljali voznike in jih preizkušali 
z alkotestom. 

Otroci so spoznali opremo, s katero delajo policisti. 
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Ogledali so si tudi notranjost policijskega vozila. 

Fo
to

: T
in

a 
D

o
kl



14

Šport

Loški glas, torek, 29. novembra 2016

           + poštnina

11 90
EURKnjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
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po ceniku Pošte Slovenije.
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Vilma Stanovnik

Res prisrčen sprejem sta ob 
prihodu s svetovnega prven-
stva v stoječem veslanju ozi-
roma supanju, ki je letos 
potekalo na daljnem Fidžiju, 
doživela Manca ter njen tre-
ner, oče Marko Notar. Po kar 
56 urah potovanja so ju na 
Mestnem trgu v Škofji Loki 
pozdravili najzvestejši pod-
porniki, sorodniki, prijatelji 
in navijači. Manci in Marku 
je v imenu suparjev čestital 
Damjan Možina, v imenu 
domačega Zavoda za šport 
Škofja Loka direktor Igor 
Draksler, v imenu Gimnazi-
je Škofja Loka, katere dijaki-
nja je bila Manca, profesor 
Marko Špolad, na koncu pa 
se jima je na odru s čestitka-
mi in šopkom pridružil še 
domači župan Miha Ješe. 
Manca je v tehnični discipli-
ni osvojila deveto mesto, 
nato pa je bila četrta na dalj-
ši razdalji in osvojila brona-
sto medaljo v sprintu. Na 
prireditvenem odru je imela 
okrog vratu dve odličji, saj je 
bakreno medaljo dobila tudi 
za četrto mesto. "Mednaro-
dna surf zveza podeljuje 
medalje za prve štiri najbolj-
še tekmovalce oziroma tek-
movalke in tudi četrti dobi 
bakreno medaljo," je pove-
dala Manca Notar, ki je v za-
dnjih petih letih sicer dose-

gla že kar nekaj vrhunskih 
rezultatov. 
"Najbolj v spominu mi je 
ostala tekma Molokai–
Oahu, na kateri sva leta 
2014 s sotekmovalcem v 
mešanem paru zmagala. 
Tekmovanje na tem prizori-
šču je nekaj posebnega, in 
ko bom res dobro pripravlje-
na, želim nastopiti tudi med 
posameznicami in zmaga-
ti," je povedala Manca, ki je 
imela v letošnjem letu pre-
cej smole z zdravjem. 
"Dobila sem virus, ki sem 
ga podcenjevala, in bila sem 
prisiljena veslo postaviti v 
kot. Nato sem avgusta zače-
la znova trenirati, saj je bil 
moj cilj uspešen nastop na 
svetovnem prvenstvu na Fi-
džiju. Tja sem nato šla z že-
ljo po visokih uvrstitvah, po 
stopničkah. Vendar je oči-
tno letos moje leto smole, 
saj sva se z očetom trener-
jem zastrupila s hrano in 
sva imela prve dni na Fidži-
ju predvsem tekmo, kdo bo 
hitreje prišel do stranišča. 
To se je zgodilo pred mojo 
najboljšo disciplino. Nato je 
bilo nekaj več sreče in naj-
prej sem na 18-kilometrski 
tekmi osvojila četrto mesto 
in nato še tretje v sprintu," 
je povedala Manca. Nastopa-
la je v konkurenci 26 naj-
boljših tekmovalk sveta, ki 
so imele pravico do udelež-

be na svetovnem prvenstvu, 
na koncu pa je ponosno dvi-
gnila slovensko zastavo. 
"Na tekmovanju so nastopili 
tekmovalci in tekmovalke 
vseh velesil v tem športu, na 
čelu z Avstralijo, Novo Ze-
landijo in Ameriko. Ko sem 
prehitela tekmovalke iz teh 
držav, so me malo čudno 
gledali in spraševali, od kod 
prihajam. Kar nekaj dela 

sem imela z razlago, kje je 
Slovenija," je tudi povedala 
Manca, ki jo sedaj do novega 
leta čaka predvsem študij. Je 
namreč študentka laborato-
rijske biomedicine na Fa-
kulteti za farmacijo. "Treni-
rati bom začela po novem 
letu in takrat bova s trener-
jem naredila tudi načrte za 
novo sezono," je še dodala 
Manca.

Doma z medaljama
Na Fidžiju je potekalo svetovno prvenstvo v stoječem veslanju na deski oziroma supanju, 
dvajsetletna Škofjeločanka Manca Notar pa se je na njem odlično odrezala in se domov vrnila z 
dvema medaljama.

Manca Notar se je s svetovnega prvenstva vrnila z 
bronasto in bakreno medaljo. / Foto: Andrej Tarfila

Vilma Stanovnik

Na turnirju so sodelovali 
učenci vseh škofjeloških 
osnovnih šol. Najprej so se 
med seboj pomerile ekipe 
tretjega razreda Osnovne 
šole Cvetka Golarja, Osnov-
ne šole Škofja Loka mesto in 
Osnovne šole Ivana Grohar-
ja. Nato so stopili na parket 
najmlajši, prvošolci iz 
Osnovne šole Ivana Grohar-
ja, ki so se pomerili med se-
boj. Zadnji so se predstavili 
drugošolci vseh šol. Ves čas 
turnirja so imeli igralci buč-
no podporo s tribun. "Naj-
mlajši so tokrat nastopili 
prvič in rezultati niso bili 
pomembni. Treba je pohva-
liti vse mlade. V tem obdo-
bju je po vseh škofjeloških 
osnovnih šolah v rokometne 
krožke vključenih okoli šest-
deset učencev, znano pa je 
tudi, da v okviru RD Urban-
scape deluje ena najuspe-
šnejših rokometnih šol v 
Sloveniji," je po turnirju po-
vedal eden od trenerjev, 
Marko Primožič, ravnatelj 

Osnovne šole Ivana Grohar-
ja. Poleg njega za najmlajše 
rokometaše po šolah skrbita 
še Žiga Bradeško in Iztok 
Somrak. 
"Delo z najmlajšimi se 
prične na osnovnih šolah, v 
krožkih mini rokometa. 
Vanje so vključeni učenci 

od prvega do tretjega razre-
da. V tem obdobju je delo 
usmerjeno v spoznavanje 
osnov rokometne igre, raz-
vijanje osnovne motorike, 
občasno pa odigramo tudi 
turnirje v mini rokometu. 
Ob koncu šolskega leta se 
udeležimo tudi turnirja 

izven Škofje Loke," je dodal 
Marko Primožič in pove-
dal, da je v letošnjem letu 
škofjeloško rokometno dru-
štvo vsem šolam kupilo 
komplet dresov, kar mla-
dim rokometašem pomeni 
še dodatno motivacijo za 
delo in treninge. 

Turnir mladih rokometašev
Na Osnovni šoli Ivana Groharja so prejšnji teden pripravili turnir mladih rokometašev.

Ekipa učencev drugega in tretjega razreda OŠ Ivana Groharja s trenerjem Markom 
Primožičem

Vilma Stanovnik

Kar nekaj slovenskih ultra-
maratoncev se je prejšnji 
mesec udeležilo tradicional-
nega ultramaratona Za-
greb–Vukovar. To je eden 
najdaljših ultramaratonov v 
tem delu Evrope, saj je nje-
gova skupna dolžina dobrih 
344 kilometrov. Poteka v pe-
tih dneh, etape pa so dolge 
od 50,6 do 90,5 kilometra. 
Letos je maraton potekal že 
petnajstič, drugič zapored 
pa je na njem nastopil tudi 
Škofjeločan Lojze Primožič 

in drugič zapored tudi zma-
gal. "Da letos znova tekmu-
jem, sem se odločil, ker mi 
je bilo lani všeč in ker imam 
rad etapne ultramaratone. 
Na njih je bolj kot moč in 
hitrost potrebno, da resnič-
no tečeš z glavo, kar pome-
ni, da znaš preživeti čas 
med etapami, da pravilno 
poskrbiš za regeneracijo, 
prehrano in počitek. Pri tem 
mi je v veliko pomoč Matej 
Medved, ki me spremlja kot 
maser, pomočnik na trasi in 
prijatelj," je po zmagi pove-
dal Lojze Primožič.

Primožič zmagovalec 
ultramaratona

Lojze Primožič med tekom / Foto: arhiv organizatorjev

V prometni nesreči je minulo sredo umrl eden najbolj zna-
nih in priljubljenih vsestranskih športnikov v Poljski dolini, 
69-letni Lojze Oblak. Tekmoval in zmagoval je na triatlonu 
v Bohinju, na mnogih tekaških in še posebno kolesarskih 
tekmovanjih, zelo uspešen je bil v pokalu Slovenije in na 
državnih prvenstvih. Lansko leto je prejel tudi priznanje Ko-
lesarske zveze Slovenije za doprinos h kolesarskemu športu 
in dolgoletno aktivnost. Bil je tudi občinski nagrajenec. Rad 
je imel šport, prav tako je bil rad v dobri družbi, kar so še 
kako dobro vedeli prijatelji iz Športnega društva Marmor 
Hotavlje in Športnega društva Bam-bi. Že pred leti se je bli-
zu doma poškodoval pri padcu s kolesom, to pa ga ni odvr-
nilo od novih izzivov in kolesarjenja. Žal je prejšnji teden 
nanj sedel zadnjič. 

Umrl je Lojze Oblak
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Maja Bertoncelj

Žiri – Peter Lamovec zase 
pravi, da je gorski tekač s sr-
cem. V športu je že od mla-
dih nog, kljub temu pa ne 
zanemarja drugih področij, 
kar potrjuje podatek, da je 
leta 2003 uspešno zagovar-
jal diplomsko nalogo na Fa-
kulteti za gradbeništvo in 
geodezijo, pet let pozneje pa 
je po znanstveno-raziskoval-
nem delu na Inštitutu za an-
tropološke in prostorske 
študije ZRC SAZU pridobil 
naziv doktor znanosti. Leto-
šnjo športno sezono je kon-
čal v Ljubljani z naslovom 
državnega prvaka v polma-
ratonu.

Kako pomemben je bil za 
vas ta nastop?
"Tekma v Ljubljani zame ni 
bila posebno pomembna. 
Pravzaprav sem se za nastop 
na Ljubljanskem maratonu 
odločil šele po teku na 
Šmarno goro, kjer je poteka-
la finalna tekma svetovnega 
pokala v gorskih tekih. Od te 
tekme do nastopa v Ljublja-
ni so bili le štirje tedni, tako 
da posebne priprave niso 
bile mogoče. Res pa je, da je 
treba tudi v gorskem teku za 
vidnejše rezultate v medna-
rodnem merilu dobro teči 
tako v hrib kot po ravnem." 

Je bila zmaga v Ljubljani 
presenečenje?

"Na tekmo sem odšel brez 
posebnih načrtov glede uvr-
stitve. Na tej razdalji na rav-
nini z izjemo ene tekme 
pred tem še nisem tekmo-
val. Ker sem celotno sezono 
bolj ali manj tekmoval le v 
gorskih tekih, tudi o pripra-
vljenosti preostalih tekmo-
valcev nisem imel nobenega 
občutka, zato je bilo kakr-

šnokoli napovedovanje uvr-
stitve skoraj nemogoče. Pr-
vih šest kilometrov smo sku-
paj z Rokom Puharjem in 
Domnom Hafnerjem sledili 
skupini afriških tekačev – in 
tu je bil tempo res izjemen. 
Hafner je nato popustil, 
medtem ko sva s Puharjem 
nadaljevala v visokem tem-
pu. Slednji je popustil okoli 

15. kilometra. Mislim, da so 
bili odločilni tisti deli, kjer 
se je naklon proge minimal-
no dvignil. Tam sem videl, 
da sem nekoliko močnejši."

Kako ste zadovoljni z nasto-
pom, ki se je sicer končal 
nesrečno: s poškodbo?
"Teči na Ljubljanskem ma-
ratonu je za domače tekmo-
valce res posebno doživetje. 
Vzdušje, ki ga pričarajo šte-
vilni navijači ob progi, je ne-
pozabno. S svojim nasto-
pom in časom 1;07:51 sem 
sicer zelo zadovoljen. Na 
21-kilometrsko preizkušnjo 
sem odšel kot na nekakšno 
vmesno stopničko pred na-
stopom na 42 km, ki ga na-
črtujem odteči v prihodnje. 
Do sedaj sem odtekel tri 
gorske maratone. V Ljublja-
ni sem sicer ob koncu sta-
knil poškodbo, ki pa jo bom 
sedaj skušal čim hitreje poz-
draviti. Poškodba za nobe-
nega športnika ni enostav-
na. Veliko lepše bi bilo kon-
čati sezono brez nje, vendar 
so žal tudi te sestavni del 
športa."

V prvi vrsti ste gorski tekač. 
Vaši največji uspehi doslej?
"V osnovnošolskih in sre-
dnješolskih letih sem tekel v 
vseh kategorijah: od cestnih 
tekov, krosov, stadionske 
atletike do gorskih tekov. 
Bolj, ko sem se približeval 
članski kategoriji, kjer rezul-

tati tudi največ štejejo, bolj 
sem se osredotočal na gorski 
tek. Ta princip treninga je 
zelo dober, saj je prav, da si v 
mladih letih čim bolj vse-
stranski tekač, specializacija 
v eno panogo pa naj bo po-
stopna in dokončna šele v 
zrelejših letih, ko tudi zares 
ugotoviš, kateri teki ti najbolj 
ustrezajo, v kakšni družbi se 
najbolje počutiš in nasploh 
kam te vleče tvoj notranji 
glas. Jaz sem se vedno najra-
je udeleževal tekmovanj v 
gorskih tekih, kjer sem nato 
dosegel tudi svoje največje 
uspehe. Uspešno športno 
pot na mednarodnem nivoju 
sem začel tlakovati s pomo-
čjo reprezentančnih kolegov, 
s katerimi smo osvojili kar 
tri medalje na svetovnih pr-
venstvih. Uspešno mladin-
sko kariero sem kronal z na-
slovom svetovnega podprva-
ka v posamični razvrstitvi na 
Aljaski leta 2003. Takoj za-
tem pa sta se zvrstili še deve-
to mesto na evropskem pr-
venstvu na Poljskem (2004) 
in 13. mesto na svetovnem 
prvenstvu na Novi Zelandiji 
(2005). Pozneje sem se 
usmeril tudi v daljše preiz-
kušnje, kjer sem leta 2014 
dosegel 15. mesto na svetov-
nem prvenstvu v gorskem 
maratonu (Pikes Peak, Kolo-
rado, ZDA)."

Ob koncu letošnje sezone 
ste dobili priznanje za dvaj-

set reprezentančnih nasto-
pov. Kaj vam to pomeni?
"Predvsem mi priznanje po-
meni spomin na vsa moja 
leta, ki sem jih do danes pre-
živel s tekom. Ne pomeni 
mi le dvajset reprezentanč-
nih nastopov, pač pa tudi 
dvajset lepih let, polnih ne-
pozabnih spominov, izku-
šenj in ljudi, ki sem jih na 
tej poti srečal."

Športni cilji v prihodnje?
"Natančneje si tekmovanja 
izberem po koncu pripra-
vljalnega zimskega dela se-
zone, ko tudi vidim, v ka-
kšni pripravljenosti mi je 
uspelo vstopiti v poletni del. 
Za tekmovalni del sezone je 
namreč bazična priprava, ki 
poteka v zimskem delu leta, 
izjemnega pomena. Najpo-
membnejši tekmovanji vsa-
ke sezone sta že tradicional-
no evropsko in svetovno 
prvenstvo v gorskem teku. 
Evropsko prvenstvo bo ime-
lo prihodnje leto še poseb-
no težo, saj ga bo v začetku 
julija gostil Kamnik s te-
kom na Veliko planino. 
Zelo rad bi se preizkusil 
tudi v kakšni od preizku-
šenj v tako imenovanih Sky 
Race. Vsekakor pa je v igri 
tudi, da se v prihodnjih le-
tih bolj posvetim 42-kilo-
metrski preizkušnji in tako 
poskušam postaviti kakšen 
vidnejši rezultat tudi na tej 
razdalji."

Tekač, ki je tudi doktor znanosti
Peter Lamovec iz Žirov je na Ljubljanskem maratonu postal državni prvak na polmaratonski razdalji, v prvi vrsti pa ostaja odličen gorski tekač.  
Na tem področju je dosegel tudi svoje največje uspehe.

Peter Lamovec na poti do naslova državnega prvaka v 
polmaratonu / Foto: Maja Bertoncelj

Vilma Stanovnik

Mladinci LTH Castingsa, ki 
so v lanski sezoni nastopali 
v 2. SKL, so letošnjo sezono 
začeli stopničko višje, v 1. B 

SKL. V prvem delu sezone 
so zbrali dve zmagi in štiri 
poraze, s čimer se niso 
uspeli izogniti zadnjemu 
mestu v skupini. Nadaljeva-
nje sezone bodo tako znova 

prebili v 2. SKL. Uspešnejši 
so bili kadeti, ki so v prvem 
delu sezone zbrali kar pet 
zmag in en sam poraz ter si 
priborili mesto v 1. SKL. V 
Škofji Loki veliko pričakuje-

jo od zasedbe starejših pio-
nirjev (U15), za katero nasto-
pajo fantje, ki so v sezoni 
2014/2015 osvojili naslov 
državnih prvakov in pokal-
nih podprvakov. Kot se za 
nekdanje prvake spodobi, so 
fantje že začeli nizati zmage 
ter imajo trenutno osem 
zmag in en sam poraz. 
Aktivna so tudi dekleta. Ka-
detinje so si v prvem delu 
sezone zagotovile mesto 
med najboljših osem, sedaj 
pa se borijo za preboj na za-
ključni turnir najboljše če-
tverice. Starejše pionirke 
nastopajo odlično, saj so v 
prvem delu so v skupini 
končale na drugem mestu, v 
začetku drugega dela pa so s 
tremi zmagami dokazale, da 
bodo kandidatke za prvo 
mesto v skupini A2. Dekleta 
v kategoriji U13 imajo po 
treh turnirjih štiri zmage in 
dva poraza.
Z novim letom bodo s tek-
movanji začele tudi fantje v 
kategorijah U9 in U11 ter de-
kleta v kategorijah U9 in U11.

Aktivni mladi košarkarji
Poleg članske ekipe pri škofjeloškem košarkarskem klubu trenirajo tudi mlajše selekcije in dekleta.

Uspešni kadeti s trenerjem Petrom Hartmanom / Foto: arhiv kluba
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Skupina Domel zaradi širitve proizvodnih programov in vzpostavitve novega proizvo-
dnega obrata na Trati pri Škofji Loki, išče nove sodelavce. Vse zainteresirane, ki iščete 
zaposlitev ali si želite zgolj novih priložnosti, vabimo, da se nam pridružite.

Iščemo sodelavce s fakultetno izobrazbo s področij strojništva, elektrotehnike, me-
hatronike in informatike, za delo na razvoju izdelkov, tehnologij, orodij, avtomatizaciji 
in digitalizaciji procesov, vodenju projektov, inženiringu kakovosti, nabavni podpori 
projektov in delo z dobavitelji. 
 
Dodatne informacije in aktualne razpise najdete na naši spletni strani: 
www.domel.com/sl/podjetje/zaposlitev/prosta-delovna-mesta
 

Prijave zbiramo na elektronskem naslovu: 
prosnje@domel.com 

ali po pošti:
Domel, d.o.o.
Kadrovski oddelek
Otoki 21
4228 Železniki 

loški glas

Danica Zavrl Žlebir

Stara Loka – Da se bliža pra-
znovanje 80-letnice Centra 
slepih, slabovidnih in starej-
ših Škofja Loka (CSS), so v 
tej ustanovi nakazali že po-
leti, ko so odprli obnovljen 
grajski park in v njegovem 
sklopu tudi park čutil. Dru-
ga praznična pridobitev pa 
je obnova oddelka Livada v 
prvem nadstropju, ki so ga 
slovesno odprli novembra. 
V okviru praznovanja viso-
kega jubileja centra, ki pa je 
po besedah direktorice Silve 
Košnjek kljub vsemu nižji 
od povprečne starosti njego-
vih stanovalcev, se je zvrstilo 
več dogodkov. Osrednji je 
bila slovesnost v začetku no-
vembra, najbliže datumu, 
ko so leta 1936 v Strahlovem 
gradu v Stari Loki začeli iz-
vajati varstvo slepih in slabo-
vidnih. Tudi danes je CSS 
kot edini zavod v državi na-
menjen bivanju slepih in 
slabovidnih oseb, poleg tega 
pa izvaja dejavnost instituci-
onalnega varstva za starejše 
s škofjeloškega območja. V 
sedanjem domu, zgrajenem 
leta 1979, lahko sprejmejo 
220 stanovalcev.
Na slovesnosti, ki jo je s pe-
smijo polepšal Lado Lesko-
var, je direktorica centra Sil-
va Košnjek spregovorila o 
zgodovini in današnjem de-
lovanju doma, kjer stanoval-
cem zagotavljajo kvalitetne 
storitve, ob tem pa tudi do-
mačnost, toplino, varnost, 
zasebnost, človečnost. Tudi 

v prihodnje nameravajo sle-
diti trendom, zaznati potre-
be starajoče se populacije, se 
temu prilagajati in dolgoroč-
no omogočati celostno skrb 
za starejše, poleg tega pa še 
dnevno varstvo, začasno var-
stvo, pomoč družini na 
domu in delavnice za svojce, 
kjer jih skušajo usposobiti, 
da bi starostnike lahko kar 
najdlje obdržali doma. Del 
storitev, ki jih ponujajo svo-
jim stanovalcem, pa bi po-
nudili ljudem v domačem 
okolju in se v prihodnjem 
dolgoročnem obdobju preo-
blikovali v gerontološki cen-
ter. Nanizala je tudi dela, ki 
so jih v domu izvajali v pre-
teklih osmih letih in ga tako 
skoraj povsem obnovili. 
Med govorniki sta bila tudi 
Martina Vuk, državna sekre-
tarka na ministrstvu za delo, 
družino, socialne zadeve in 
enake možnosti, in Boris 
Koprivnikar, minister za jav-
no upravo, od leta do leta 
2003 direktor centra. V ime-
nu Zveze društev slepih in 
slabovidnih Slovenije je 
zbrane pozdravil podpredse-
dnik Edvard Vodeb, V ime-
nu Skupnosti socialnih za-
vodov Slovenije Jaka Bizjak, 
zelo čustveno pa je o življe-
nju v centru in o prijazni 
skrbi zaposlenih za stano-
valce govorila predsednica 
sveta stanovalcev Alenka 
Oblakovič. Zbrane na jubi-
lejnem srečanju sta pozdra-
vila tudi prejšnja direktorica 
Stanka Vauh in župan obči-
ne Škofja Loka Miha Ješe. 

Praznovali okrogli 
jubilej
Center slepih, slabovidnih in starejših Škofja 
Loka je novembra praznoval osemdeset let 
delovanja.

Na slovesnosti je zbrane nagovoril minister Boris 
Koprivnikar, v preteklosti tudi direktor doma. / Foto: Tina Dokl

Direktorica Silva Košnjek in državna sekretarka Martina 
Vuk pri ogledu obnovljenega oddelka Livada 

Rovinj – Rovtarji so s svojimi starodobnimi kolesi v letošnji 
pozni jeseni želeli obiskati Pulj, pa so na predlog župana 
občine Škofja Loka Mihe Ješeta načrte spremenili. Predlagal 
jim je namreč, naj obiščejo Rovinj, ki je enako kot Škofja 
Loka član mednarodnega združenja zgodovinskih mest Do-
uzelage. V združenju so mesta iz vseh držav Evropske unije 
in med zadnjimi je bil v to združbo sprejet hrvaški Rovinj. 
Na Občini Rovinj so goste prisrčno sprejeli in pogostili, po-
tem pa so kot starodobni kolesarji navduševali Rovinjčane 
in turiste, je povedal predsednik društva Rovtarji za smuča-
nje in kolesarjenje po starem Brane Tavčar.

Rovtarji navduševali v Rovinju

Rovtarji prijazno sprejeti v Rovinju / Foto: društvo Rovtarji


